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Teknoloji, bilişim, iletişim ve buna
bağlı olarak bilgiye ulaşmada
ortaya çıkan zenginlik, dünyada

herkesi konumunu gözden geçirmeye sevk
ediyor. Küresel kurallar içinde kendini
yenileyip geliştiren, en küçüğünden en
büyüğüne kadar tüm kuruluşlar, ayakta
kalacak ve büyüyecekler. Kendini
yenileyemeyenler ise dünyanın rekabetçi
çarkı içinde yok olup gidecekler.

İstanbul’daki 700 bini aşkın esnaf
sanatkarımızla teşkilatımız için bizim de
geleceğe dair geniş çaplı bir vizyon
oluşturmamız, buna bağlı olarak yeni
hedefler ve stratejiler belirlememiz
gerekiyordu. Göreve geldiğimiz ilk günden
itibaren İSTESOB’u geleceğe taşıma adına
gerek teknoloji, gerekse iletişim alanındaki
öncelikleri iş programımıza aldık. İşe web
sitemizle başlayıp dinamik bir site
oluşturduk. Bundaki amacımız esnaf
sanatkarımızın kurumumuzla diyaloğunu
güçlendirmekti. Bunda da başarılı olduk.
Yabancı dilinde uygulandığı sitemiz, zaman
zaman günlük 30-40 bin tıklanma sayısı ile
önemli bir çıkış yaptı.İkinci önemli
konumuz iletişim alanındaki atağımızdı.

Küçük esnaf sanatkarımızın rekabetçi
çark içinde yok olmamaları ve kendilerini
yenilemeleri alanında onlara yol göstermek
adına gerek eğitimler, gerekse iletişim
alanındaki duyurularımızı medya aracılığı ile
yaptık. Bunda da geçmişe göre başarı elde
ettiğimizi düşünüyorum. Gerek yazılı
basında, gerekse ulusal televizyon
kanallarında sektörlerimizin ayrı ayrı güncel
konularını gündeme getirme fırsatı bulduk.
Bize bu fırsatı veren tüm medya
kuruluşlarına şükranlarımı sunmak
istiyorum. Mesajlarımız, zaman zaman
ulusal kanallardan milyonlara ulaştı, bazen
de uydu kanallardan çeşitli seyirci
gruplarına ulaştı. Aynı şekilde yazılı basında
da bu fırsatı yeterince bulduk. Tüm medya
kuruluşlarına teşekkür borcumuz olduğunu
biliyorum.

Evet, medya kuruluşlarına sadece
teşekkür borcumuz var. Bu ayrıntının altını
çizmek istiyorum. Bizler, Türkiye’nin en
büyük sivil toplum kuruluşunun yöneticileri
olarak sektörlerimizin sorunlarını, mevzuat
çarpıklıklarını gündeme taşımakla
görevliyiz. Bunları aktarırken de konularımız
eğer bir haber değeri taşıyorsa medyada

zaten kendiliğinden yer alıyor. Temsil
ettiğimiz sektörlerin güncel konuları
geniş kitlelere aktarılmayı hak ediyorsa,
bunun için de televizyon kanallarında
programlara davet ediliyoruz. Ve bu
programlarda güncel konuları teknik
yönleriyle değerlendiriyoruz ve
üyelerimize mesajlarımızı aktarıyoruz.
Bunları yaparken özellikle ulusal
kanallardaki yayıncılık ilke ve etik
kurallarının ne kadar hassas bir şekilde
uygulandığını görüyor ve kendilerine
saygı duyuyoruz. Ancak ulusal kanallar
dışında, uydu kanallardan birinde
yaşadığımız etik dışı davranışı üzücü
bulduğumu belirtmeliyim. Çünkü
programına katıldığım yayıncı kişi, bizim
teşekkürümüz dışında beklentiye girdi.
Beklentisi gerçekleşmeyince de, sonraki
haftalarda aldığı konuklarla aleyhimize
konuşmaları paylaşmaya çalıştı. Ancak
konuklar, ona o fırsatı vermedi. Yayıncılık
etiğine uymayan bu tv programcısını
buradan kınıyorum.

Değerli teşkilat mensupları,
geçmişten günümüze duayen
başkanlarımızın 40 yıl öncesinden
bugüne kadar hep bir hayali oldu ve
ülkemizde bir “Esnaf Bakanlığı”
kurulmasını düşlediler. Bu hayal zaman
zaman gündeme gelse de
gerçekleşmedi. Ancak içinde
bulunduğumuz şu dönemde, bize esnaf
bakanlığını aratmayan
parlamenterimizin katkısından söz
etmek istiyorum. Geçen yıl
taksicilerimizin en büyük sorunu olan
korsan taksi konusundaki yasanın
çıkarılması için mücadele veren
milletvekilimiz Metin Külünk bir
derdimize daha el koyarak mücadele
verdi. Güzellik salonu uzmanlarımıza
müjde yaşatan sayın Metin Külünk’e
teşekkür ediyorum. Metin Külünk’ün
yanı sıra TBMM’de esnafın sorunlarına
sahip çıkan, parti ayırmaksızın tüm
milletvekillerimize şükranlarımızı arz
ediyorum.

Evet, yeni bir yıla daha umutlarla
girerken tüm esnaf sanatkar dostlarımın
yeni yılını kutlar, 2013’ün bol kazanç,
sağlık ve esenlik getirmesini temenni
ederim.

BAŞKANDAN

BİZ VE MEDYA !..

FaikYILMAZ
İSTESOBBAŞKANI
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İstanbul’un ilk İŞLETMELERÜSTÜ
EĞİTİMVETEKNOLOJİMERKEZİ
İkitelli’de  İSTESOB tarafından

kuruluyor.  Teknik eleman yetiştirecek
olan İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği İSTESOB’un yaptırmakta
olduğu okulda  teknoloji eğitim
müfredatı uygulanacak.

Almanları  sanayide başarıya taşıyan
ve  “Dual Sistem” eğitim modeli olarak
bilinen “İşletmeler Üstü Eğitim ve Tek-
noloji Merkezi” okul  inşaatı hızla devam
ediyor. 22 Kasım'da Bilim, Sanayi ve
Teknoloji Bakanı NihatErgüntarafından
temeli atılan inşaatta ilk kat tamamlandı.
Alman eğitim müfredatı olan ve
Almanya’da bir çok ilde faaliyette olan

İŞLETMELER ÜSTÜ EĞİTİM VE TEKNOLOJİ
MERKEZİ  teknik eleman yetiştirecek.

İSTESOB Başkanı FaikYılmaz, eğitim
tesisinde  teknolji donanımlarının yer
alacağı okulda 24 sınıf ve 6 laboratuar
bulunacağını,  ayrıca dünden bugüne
teknolojiyi çağrıştıran bir“Esnaf
SanaatkarlarMüzesi”tesis edileceğini
bildirdi. Okulun hafriyat bedelinin İOSB
tarafından karşılandığını belirten Yılmaz,
inşaatın İSTESOB tarafından yaptırılmak-
ta olduğunu  ifade ederek, “Almanya’da
sayılarıhaylifazlaolanişletmeler
üsütüeğitimmerkezininbireşiku-
rumumuztarafındanyaptırılıyor.
Gençlerimizebireğitimtesisikazan-
dıracakolmaktanmutluyuz"dedi. 

Okul inşaatı, İkitelli Organize Sanayi
Bölgesi’nde 4 bin metrekarelik alanda
1300 metrekare üzerine bina edilmekte
ve 11 bin metrekare kapalı alan  şeklinde
planlandı. Başakşehir,  İkitelli OSB
Mahallesi, Süleyman Demirel
Bulvarı’ndaki okul inşaatının iki yılda
tamamlanacağı bildirildi.

TEKNOLOJİKDONANIM:Teknikelemanyetiştirecekolanokulda27sınıfve5ayrılaboratuarun
yanısırateknolojikdonanımyeralacak.

İSTESOB OKULU 
İNŞAATI HIZLANDI
İstanbul’un ilk İŞLETMELER ÜSTÜ EĞİTİM VE TEKNOLOJİ MERKEZİ’nin inşaatında
ilk kat tamamlandı.

KAPAK

YüklenicifirmayetkilisiAliAlbayrak,inşaatın
okulunteknolojikdonanımınauygunbir

plandayapıldığınısöyledi.
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2012’DE NELER OLDU

İSTESOB’DA 
BİR YILIN RAPORU
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İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği, 2012 
yılında da esnafla ilgili sorunlar ve yasalardaki aksaklıklarla
mücadelesini sürdürdü. 2012, faaliyet açısından 
zengin ve hareketli geçerken, biz de olan biteni 
sayfalarımıza taşıdık.

2012’DE NELER OLDU
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2012 yılı faaliyetlerine hız kesmeden devam İSTESOB, İstanbul esnafına sesini İstanbul Esnaf Dergisi ile duyurdu.
Biz de bu mücadeleyi manşetlerimize taşıdık. İSTESOB yönetiminin geçen bir yıl içinde gerçekleştirdiği
hizmetler ve faaliyetleri bir dosyada topladık. 2012’nin bir panoraması olacak bu çalışmada gelişmeler, önem

arzına göre şöyle sıralandı:

OKULHAYALİGERÇEKLEŞTİRİLDİ
İkitelli Organize Sanayi Bölgesi’nde 22 Kasım 2012’de tarihi bir gün yaşandı. FaikYılmaz’ın göreve geldiği ilk günden

beri yük-sek sesle dile getirdiği ”İSTESOB’unbirokuluolmalı”hayali 2012 yılı itibariyle gerçeğe dönüştü. İSTESOB’un
yaptırdığı İşletmeler Üstü Eğitim ve Tekonoloji Merkezi Okulu inşaatının temeli görkemli bir törenle atıldı. Törene Bilim,
Sanayi ve Teknoloji Bakanı NihatErgünve İstanbul Valisi H.AvniMutlu katıldılar. Bakan Ergün konuşmasında bu okulun
eğitim sistemindeki büyük bir açığı kapatacağına olan inancını dile getirdi. Sektöre nitelikli eleman yetiştirecek bu okulda
27 sınıf ve 5 ayrı laboratuar olacak. Okulda bir de kaybolan meslekler ve sanat kolları ile ilgili bir müze yer alacak. İOSB
Endüstri Meslek Lisesi ile aynı yerleşkede yer alan İşletmeler Üstü Eğitim Merkezi’nin inşaatı iki yıl içinde tamamlanacak.

DENETİMLERSIKLAŞTIRILDI
İSTESOB’un 2012 yılı içerisinde verdiği mücadelede, kayıt dışı çalışanlara yönelik yaptığı denetimler de ön plana

çıkıyor. İstanbul esnafının en büyük sorunu, kayıt dışı çalışanlarla girdiği haksız rekabet. İSTESOB yönetimi de bunun
bilincinde olarak 2012 yılında denetimlerini arttırdı. Denetimlerin artması ve tespit edilenlerin para cezasına çaptırılması
odalara kayıtları da artırdı. Kayıt dışını önlemek amacıyla denetim kadrosu oluşturan odaların sayısı 20’yi buldu. Bir yılda
İSTESOB Sicil Müdürlüğüne yapılan yeni kayıt sayısı 25 bini geçti. Bu da denetimlerin başarısı olarak gösterildi. Disiplin
Kurulu Başkanı OsmanAktaş, üye olmayanlar için işyerinde tutanak tutulduğunu, tutanakları İSTESOB Sicil
Müdürlüğü’ne ulaşan işyerlerinin 450 TL ceza ödemek zorunda kaldıklarını bildirdi.

KORSANTAKSİYASASIMECLİSTENGEÇTİ
Taksici esnafının yıllarca kanını emen korsan taksi, Milletvekili MetinKülünk’ün yadsınamaz büyük desteği ile tarihe

karıştı. Korsan taksi artık önü alınamaz bir boyuta ulaşmıştı ki, duyarlı milletvekillerinin desteği, İSTESOB’un yoğun
gayreti sonunda korsan taksiye dur dendi. Haziran ayı içerisinde düzenlenen TBMM İçişleri Komisyonu Toplantısı’na
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz katıldı. Ve komisyona korsan taksi için bir önlemler paketi raporu sundu. Komisyon
çalışmaları kısa sürede sonuç verdi; ve TBMM İçişleri Komisyonu korsan taksicilik yapana ve araca binen müşteriye
önemli oranda para cezası getiren kanun teklifi kabul edildi. Komisyonun meclise sunduğu tasarıya göre korsan yolcu
taşıyan araç sahibine ilk seferde 650 lira olan idari para cezasının 3 katı, bir yıl içinde tekrarı halinde ise   5 katı olarak
uygulanmakta. Ayrıca, araç her yakalanışta 60 gün süre ile bağlama cezası almakta. Korsan Taksi Yasası’nın mecliste
kabul edilmesinin ardından taksici esnafı, yasanın onaylanmasına öncülük eden Milletvekili Metin Külünk’ü, İSTESOB’a
yaptığı ziyaret esnasında büyük bir gösteriyle karşıladı. Uzun konvoylarla Metin Külünk’ü karşılayan taksiciler, Faik
Yılmaz’a da verdiği mücadelen dolayı minnettarlıklarını sundu. Onlarca taksi İSTESOB binası önünde toplanarak korna
sesiyle sevinç gösterisinde bulundular.

MİNİBÜSSORUNLARINDAÇÖZÜM
2012’de İSTESOB’un masaya yatırdığı konular arasında minibüsçü sorunları geniş yer buldu. İBB Ulaşım Koordinasyon

Merkezi UKOME’nin bazı minibüs hatlarına halk otobüsü ikame etme girişimi İSTESOB yönetiminin mücadelesi ile
durduruldu. Bir bakıma halk otobüsü ihalesine tepki konuldu. Minibüs hakları korundu. Şoför ve otomobilciler esnafının
haklarını müdafaa etme konusunda asla geri adım atmayan İSTESOB, halk otobüsü ihalesine gösterdiği haklı tepki ile
sektörün de desteğini arkasına aldı. İlk etapta İSTESOB’da bir strateji planı üzerinde mutabık olundu ve ardından harekete
geçildi. Büyükşehir Belediyesi’nin önüne kadar giden bu mücadele kamuoyunun da ilgisini çekmeyi başardı. Sonunda
İstanbul Büyükşehir Belediyesi Başkanı Kadir Topbaş’la motorize oda başkanları sorunlarını çözüme kavuşturdu.

ESNAFBİLGİSİSTEMİNDEESBİSDÖNEMİ
Esnaf ve sanatkarların sicil müdürlüklerine ve odalara kayıt işlemleri ile, depolama, raporlama konularını düzenleyen

ESBİS, Antalya’da 81 ilden gelen esnaf ve sanatkar meslek kuruluşlarının temsilcilerine tanıtıldı. Tanıtım toplantısına
iştirak eden isimlerden biri de Gümrük ve Ticaret Bakan Yardımcısı FatihMetin oldu. Fatih Metin konuşmasında, ESBİS

2012 dolu dolu geçti...
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2012 dolu dolu geçti...
sistemi-nin, modern ihtiyaçları karşılamak adına önemli bir  gelişme olarak gördüğünü ifade ederken, “Entegrasyona
açıkvegeliştirebiliryapısıileilerleyendönemlerdeeklenecekyeniözelliklerle,ülkemizticarihayatınıdaha
kolayveetkinbirhalegetirecektir”dedi. Katılımcılar da ESBİS sisteminin getirdiği yeniliklerle, önceki sistemde var
olan eksiklik-lerin ortadan kalkarak, daha çağdaş bir hizmetin verileceği konusunda görüşlerini paylaştılar. ESBİS
eğitiminin en kapsam-lısı, İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği tarafından 10 Mart’ta The Green Park Otel’de
yapıldı. Yoğun katılımın oldu-ğu toplantıda eğitimler, Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’nın eğitmenleri tarafından verildi.
ESBİS için bir geniş kapsamlı eğitim semineri de Wow Otel’de gerçekleşti. Bu seminerde oda genel sekreterlerinin ESBİS’e
uyumlu hale gelmiş olmalarının görülmesi teşkilat yöneticilerini umutlandırdı ve uygulama, bir aylık test sürecinden
sonra hizmet vermeye başladı.

İSTESOB,YENİGIDAYASASIİÇİNODALARAHİJYENEĞİTİMİVERDİ
İSTESOB, esnafını bilgilendirmeye henüz bu yasanın yürürlüğe girmesinden beş ay önce başladı. Yine İSTESOB

merkezinde düzenlenen toplantıya katılan oda başkanları ve genel sekreterleri, Bakırköy İlçe Tarım Müdürlüğü’ne bağlı
gıda mühendislerince bilgilendirildi. İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Birliği, 5996 sayılı Gıda Yasası için, lokanta, pastacılar,
çorbacılar, fırıncılar vb. odalara hijyen eğitim verdi. Tüm gıda işyerleri 1 Ocak 2013’ten itibaren yeni yasanın uygulanmaya
başlamasıyla yeni bir yönetmeliğe tabi oldu. Üretim ve satış yapan işyerleri Kayıt Belgesi, işyerlerinde sadece ürün satışı
yapanlar ise Onay Belgesini İlçe Tarım Müdürlükleri’nden almak zorundalar. Bu belgeyi almak isteyen işyerlerinin 5996
sayılı kanuna aykırı hükümler hariç olmak üzere, yürürlükteki yönetmelik ve ilgili mevzuat hükümlerine uygun olarak
gerekeli şartları sağlamaları ve mevzuatta belirlenmiş belgeleri ibraz etmeleri gerekiyor. Belgesiz işyerlerine 2 bin TL’den
11 bin TL’ye kadar ceza kesilebilecek.

SAHTECİLEREBÜYÜKDARBE!İSTESOB’UNHOLOGRAMBULUŞU
Lokanta, düğün salonu, berber, kahvehane, fırın, minibüs, kuaför gibi işletmelere verilen tarifeler artık hologramlı

olacak. Sahte tarifelerin basılıp dağıtılmasında artış görülmesi İSTESOB’u önlem almaya itti. Sahte tarifelerin önüne
geçmek isteyen İSTESOB, hologram buluşu ile sahtecilerin önüne set kurmuş oldu. Hologram kullanmayan işyerlerinin
tespitinde İstanbul halkının da desteğini bekleyen İSTESOB, vatandaşların ihbar için 0212 660 60 34 “AloEsnafHattı”na
arayarak, sahte hologram kullanan işyerlerini şikayet edebilme olanağı tanıdı.

İSTESOBWEB’DEZİYARETÇİPATLAMASI
İSTESOB’un web sitesi aylık 100 bin tıklanma sayısı 300-500’lerden  80-100 binlere ulaştı. Web sitemizin belirgin

özelliği hergün güncellenmesi. Haber ve duyurular günlük bazda yenileniyor. 2007 yılından beri de esnaf sanatkarlarla
ilgili mevzuat, kanun ve genelge arşivi tutuluyor. Web sitesinde bir önemli hizmet de“OdalarınAdresHaritası.”
Böylece esnafımız tek bir tıklamayla öğrenmek istediği odanın adresini harita üzerinden kolayca bulacak  ve ulaşımda
sıkıntı yaşamayacak. Web portalı ayrıca yabancı dilde yayınıyla yurtdışından önemli sayıda tıklanma yaşamaya başladı.

AVM’LEREYENİYASALDÜZENLEMENİNÖNÜAÇILDI
Küçük esnaf, alışveriş merkezlerinin karşısında her gün yok oluşa sürüklenirken, İSTESOB’da bunun önüne

geçebilmenin çarelerini birçok platformda aradı. İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, TESK iftarına katılan Gümrük ve Ticaret
Bakanı HayatiYazıcı ile bir araya gelirken, görüşmede esnafın gündemdeki sorunlarını aktarma fırsatı yakaladı. AVM’ler
görüşmenin ana konusu olurken, Hayati Yazıcı da konuşmasında AVM’lerle ilgili düzenlenecek yeni yasaya geniş yer
ayırdı. Gümrük ve Ticaret Bakanı Hayati Yazıcı, AVM’lerle ilgili yeni bir düzenleme yapacaklarının müjdesini verdi. Esnaf ve
sanatkarımızın faaliyetlerini sürdürebilmesine imkan tanıyan bir zemin oluşturacaklarının bilgisini verdi.

Yine bu dönem içerisinde öne çıkan diğer satır başları ise şöyle sıralandı;
Anayasa çalışmaları; TBMM Anayasa Komisyonu Başkanı CemilÇiçekberaberindeki bir heyetle birlikte Türkiye

Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu’nu ziyaret ederek, yeni Anayasa ile ilgili görüş alışverişinde bulundu. İSTESOB, yeni
anayasa çalışmalarına ilişkin bir raporu TESK’e ulaştırdı. Rapor genel hatlar itibariyle, Anayasamızın 173. maddesinde yer
alan, “Devletesnafsanatkarıkorurvekollayıcıtedbiralır”maddesine uygun adımlar alınmasını öngörüyordu.

Bakanlığa işportacı raporu sunuldu; Gümrük ve Ticaret Bakanlığı Esnaf ve Sanatkarlar Genel Müdürlüğü,
İSTESOB’dan işporta ilgili bir rapor istedi. Bunun üzerine İstanbul İşportacılar Odası geniş kapsamlı bir rapor yayınladı.
İşportacılar Odası Başkanı OsmanAktaş’ın verdiği bilgiler ışığında, raporun içeriği şu şekilde oluştu; “TıpkıAvrupa
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ülkelerindeolduğugibi,ülkemizişportacıesnafınınçalışmasınıkolaylaştıracak,sosyalgüvencealtınaalacak
önlemleralınmasıgerekiyor.”

Esnaf sorunları Meclis’te önerge oldu; İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Birliği’nin 2012 senesinde ağırladığı siyasiler
arasında TBMM eski başkanı MehmetAliŞahin,CHP İstanbul Milletvekili FaikTunay ve MHP İstanbul Milletvekili Celal
Adanda vardı. Milletvekillerimiz aracılığıyla esnaf sorunları meclise taşındı. Milletvekilleri Faik Tunay ve Celal Adan,
Başkan Faik Yılmaz ile görüştükten sonra çalışmalarını hızlandıran milletvekilleri İstanbul Birliği’nin sorunlarını maddeler
halinde meclisin gündemine alınmasını sağladı.

Valilik İTO’daki esnafın üyeliğini iptal etti; Bu yılın en sevindirici haberlerinden biri de Valilik Komite kararıyla
İstanbul Ticaret Odası’na kaydolan esnafın üyeliğinin iptal olması oldu. İstanbul Valiliği Mutabakat Komitesi, İTO’nun üye
olarak kaydettiği bir berberin İTO kaydının iptaline ve esnaf odasına kaydedilmesine ilişkin kararı, eski kayıtların geri
kazanımı konusunda önemli bir adım olarak kaydedildi.

Kadın Kurulu, 14 şizofreni hastasına ipek halı tezgahı hediye etti; İSTESOB sosyal sorumluluk projelerine de imza
attı. “ElBirliğiGüçBirliği”sloganı ile Taksim Metrosu’ndaki kermesten gelir elde eden İSTESOB Kadın Kurulu 14
şizofreni hastasına ipek halı tezgahı hediye etti.

FAİKYILMAZ,CUMHURBAŞKANIVEBAŞBAKAN’INDIŞGEZİLERİNEKATILDI
Dubai; Cumhurbaşkanı AbdullahGülDubai gezisine sivil toplum kuruluşu başkanları, iş adamlarının yanı sıra Faik

Yılmaz da katıldı. Faik Yılmaz, iş adamlarıyla istişarede bulunma fırsatı yakaladı.
Çin; Başbakan R.TayyipErdoğan’ın Çin gezisine eşlik eden Faik Yılmaz, Başbakana esnafın sorunlarını iletme fırsatı

buldu.
Hollanda; Cumhurbaşkanı Abdullah Gül’ün, Türkiye ve Hollanda arasındaki diplomatik ilişkilerin 400. Yıldönümü

nedeniyle düzenlediği Hollanda gezisine iştirak eden isimlerden biri de Faik Yılmaz oldu.
İETT ve TESK arasında protokol imzalandı; Mesleki Yeterlilik Kurumu’nun ticari taşıt sürücülerinin eğitimlerine

yönelik mesleki yeterlilik standardı için protokol imzalandı. İETT ve TESK arasında gerçekleşen bu protokol sonrası, İETT
Genel MüdürüHayriBaraçlıBaşkan Faik Yılmaz’ı İSTESOB merkez binasında ziyaret etti.

TBMM eski Başkanı M. Ali Şahin, esnafa İSTESOB’dan seslendi; İSTESOB’un ağırladığı değerli isimlerden biri de
TBMM eski Başkanı M. Ali. Şahin oldu. Şahin ziyaretinde “Meclis’teesnafıntemsilciyim”sözünü yinelerken, esnafın
sorunlarını aşımı konusunda desteğini esirgemeyeceğini ifade etti.

Kıbrıs Esnaf Briliği, İSTESOB’da; Yavru vatandan gelen Kıbrıs Esnaf Birliği temsilcileri, İSTESOB yöneticileri ile görüştü.
İstanbul-Kıbrıs esnaf teşkilatlarının işbirliği konusu gündeme geldi.

Servisçilere öfke kontrolü eğitimi; İstanbul tarfiğinde kimi öfkesine hakim olmakta güçlük çeken servişçiler, Grand
Şile Hotel’de düzenelenen eğitim seminerinde öfke kontrolü konusunda bilgilendirildiler.

Simite Uluslararası patent; yurt içinde olduğu gibi yurtdışında da esnafın hakkını arama çabalarına destek veren
İSTESOB, simidin uluslararası patent alınarak, bir Türk ürünü olduğunu tescili konusundaki mücadeleye katkıda
bulundu.

Faik Yılmaz, Türkiye-İtalya İş Forumu’nda; Lütfi Kırdar Kongre Sarayı’nda düzenlenen forumda Ekonomi
Forumu’nda TESKİ’i temesilen Faik Yılmaz katıldı. Bir de konuşma yapan Yılmaz, küçük işletmelerin güçlenmesi
konusunda İtalya’nın kendileri için iyi bir örnek olması gerektiğini söyledi.

Kalıcı dövme ve makyaj tescillendi; İstanbul Güzellik Uzmanları, Güzellik Salonu İşletmecileri Esnaf Odası’nın adı,
İstanbul Güzellik Uzmanları, Güzellik Salonu İşletmecileri Kalıcı Makyaj ve Dövmeciler Esnaf ve Sanatkarlar Odası
(İGDESO) olarak değişti. Böylece bu işle meşgul olan kimseler yıllarca kaçak veya başka işletmeler altında sürdüğü zoraki
yaşamdan kurtulmuş oldu.

Ahilik Haftası coşkuyla kutlandı; Her yıl olduğu gibi bu yıl da coşkuyla kutlanan Ahilik Haftası yine renkli
görüntülere sahne oldu. Taksim’deki yürüyüşe halkın da yoğun katılım vardı. Bu yılın Ahi Babası da İstanbul Otelciler
Odası Başkanı NiyaziYaşaroldu.

Yılın esnaf sanatçısına berat takdim edildi; İSTESOB’un gelenekselleştirdiği organizasyonların biri de, Yılın esnaf
sanatçısına berat takdim edilmesi. Bu sene ödüle, Seksenler dizisinin pastacı Sami rolündeki BeratYenilmez ve plakçı
Ergün rolündeki SerhatKılıç layık görüldü.

Yılın son ayında gerçekleşen Başkan Meclisi toplantısı tam katılımla yapıldı. İSTESOB’un temeli atan okulunun
gündem olması ve esnaf sorunlarının bir kez daha dile getirildiği bir toplantı şeklinde tamamlandı.

KAPAK
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Denetimler, odalara
25 bin üye getirdi

Esnaf odalarının en ciddi
sorunlarının başında kayıt
dışı çalışanlar geliyor.

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği, 2010 yılında başlattığı dene-
timlerini artırarak, odalara yeni kayıt
sayılarını artırdı. 2012'de İstanbul’un
neredeyse bütün ilçelerini kapsayan
İSTESOB denetimleri sonucu kayıt
dışının önlenmesi konusunda önemli
bir mesafe alındı. 

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Sicil MüdürüHasan
Pehlivan,denetimlerin her geçen
sene daha da işlevsellik kazandığını
söyledi. Denetimlerin bazı odalarla
ortak yürütüldüğünü belirten
Pehlivan, denetime katılan oda
sayısının artmasıyla 2012 senesini
çok başarılı bir yıl olarak geçirdiklerini
ifade etti. Denetime katılan oda

sayısının artmasıyla çok büyük iler-
lemelerin kaydedileceği de Hasan
Pehlivan’ın öngörüleri arasında. Kayıt
dışı halde faaliyetini sürdürmekte
direnen esnafa seslenen Pehlivan,
“Sıkıntıyaşamamalarıadınabiran
önceodalarakayıtlarını
yaptırmalılar”dedi. 

Pehlivan, kayıt dışı çalışanların,
tespitten sonra alacakları idari ceza-
lar karşısında pişmanlık duymamala-
rı için bir an önce hareket etmelerini
ve sicil müdürlüklerine kayıtlarını
yaptırmalarını tavsiye etti.

Pehlivan, “Odalarakayıtların
artmasınınbaştaodalaravetüm
esnafımızın
lehinebir
durum"dedi. 

Kayıt dışı
çalışanların 450

TL’lik bir ceza aldığını hatırlatan
Hasan Pehlivan, her şeyden önce
kayıt dışı çalışmanın ahlaki sorunlar
barındırdığını ifade etti. Her esnafın
yurttaşlık bilinci ile sorumluluklarını
yerine getirmesini bekleyen
Pehlivan, “Bubirvatandaşlık
görevidir”diyerek sözlerini nokta-
ladı. Bu arada pazarcıların 1 Ocak
2013 itibariyle yürürlüğe giren yasa
ile birlikte odalara kayıt yaptırması
zorunlu hale geldi. Bu zorunluluk,
Sicil Müdürlüklerinde uzun kuyruklar
oluşmasına neden oldu. Sicil müdür-
lükleri ise yoğun talebi karşılaya-
bilmek için mesai saatlerini uzattı. 

İSTESOB’un, İstanbul’da artık her ilçeyi kapsayan kayıt dışı esnafa yönelik 
denetimleri sonuç verdi ve yıl sonu itibariyle 25 bin yeni üye odalara kazandırıldı.

SicilMüdürlüğü’nünönündeuzunkuyruklaroluştu.
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Foto epilasyon hakkını
yasayla geri aldılar

Güzellik işletmecileri,
yıllardır hizmet
verdikleri iş olan ve bir

süredir ellerinden alınan epilasyon
yapma hakkını bir yönetmelikle
geri aldılar. Yaklaşık 3 yıldır foto
epilasyon (ıpl) hizmetini yasal
engelden dolayı veremeyen
güzellik işletmecileri, İçişleri
Bakanlığı Mahalli İdareler Genel
Müdürlüğü’nün Resmi Gazete’de
yayınlanan yeni yönetmeliği ile bu
işi yapmaya yeniden hak
kazandılar.

İçişleri Bakanlığı, Sağlık
Bakanlığı ve Millli Eğitim
Bakanlıkları arasında
koordinasyonu sağlayan
milletvekili MetinKülünk,
yönetmeliğin çıkarılması
konusunda baş rolü oynadı. Resmi
Gazete’de yayınlanarak yürürlüğe
giren yönetmelik bir bakıma
bundan böyle uzman hekimlerin
ağda ve cilt bakımına da son
vermiş oldu.

İSTESOB Başkanı FaikYılmaz,
birlik merkezinde düzenlenen

toplantıda yönetmeliğin
çıkarılmasına öncülük eden
milletvekili Metin Külünk’e
teşekkür ederek, güzellik
uzmanlarının çalışma haklarının
geri alınmasının hakkın yerine
getirilmesi olduğunu söyledi.
Yılmaz, doktorların kendi işini
yapacağını, güzellik uzmanlarının
da kendi işini yapması gerektiğini
dile getirdi.

İstanbul Güzellik Uzmanları ve
Güzellik Salonu İşletmecileri Odası
Başkanı AyşeKurtönal,

Güzellik uzmanlarına adalet geç de olsa geldi. Yıllardır yaptıkları işlerine 
kavuştular.

GÜZELLİK UZMANLARINA MÜJDE

GüzellikİşletmecileriOdası’nabağlıüyeler,MetinKülünk’ündesteğindendolayımutlular.
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doktorların asli görevlerini
yapmaları gerektiğini belirterek,
“Doktorlarımıztüyle,kıllave
ciltbakımıylauğraşmasınlar.El,
ayak,tırnakbakımlarıvekalıcı
makyajGüzellikSalonlarında
yapılanişlemlerdir.Uzman
hekim12yılokuyup,bir
poliklinikteağdaveciltbakımı
yapmasıkadarkomikbirdurum
olamaz.Herkeskendiişinive
mesleğiniyapmalı.Yeni
yönetmelikbuhaksızlığı
ortadankaldırdı”dedi.

Ayşe Kurtönal şöyle devam etti:
“İçişleriMahalliİdarelerGenel
Müdürlüğü,hassasiyetin
farkınavararakyönetmelik
değişikliğiiçinSağlık
Bakanlığı’nınveMilliEğitim
Bakanlığı’nıngörüşlerinialarak
hazırlananyönetmeliği
Başbakanlığayollamıştır.
Yıllardıryaşadığımıztüm
sıkıntılardahaklıçığlığımızı
duyanSayınBaşbakanRecep
TayyipErdoğan’a,SağlıkBakanı
RecepAkdağ’a,MilliEğitim
BakanıÖmerDinçer’e,TESK
GenelBaşkanıBendevi
Palandöken’e,İSTESOBBaşkanı
FaikYılmaz’avebaşlattığımız

sürecinSağlıkBakanlığı’ndakör
düğümolduğudönemdebize
yardımetmekiçinhızırgibi
yetişenİstanbulMilletvekili
MetinKülünk’eminnettarım…
Türkiye’deveDünya’dakurulan
ilkvetekolan,kurucusu
olduğumesnafodamıza
meslektaşlarımındörtelle
sarılıpsahipçıkmasını
istiyorum.Esnafodanızasahip
çıkmakmesleğinizesahip
çıkmaktır.Bizlerbirçok
hakkımızıodamızsayesinde
eldeettik.Haklarkonusunda
bireyselhareketetmektensebir

çatıaltındahareketetmekgüç
birliğidir.Tüm
meslekdaşlarımızla
mutluluğumuzpaylaşmakiçin
biraradateksesolacağız.”

Toplantıda daha sonra konuyu
bakanlıklar seviyesinde
görüşmelerle çözen milletvekili
Metin Külünk’e plaket takdim
edildi. Bugüne kadar TBMM’de
esnaf konularında önergeleri ve
yasa tasarıları ile öne çıkan Metin
Külünk de güzellik uzmanlarının
haklı çığlıklarını duyduklarını ve
bir haksızlığın son bulmasını
sağladıklarını ifade etti.

GÜZELLİK UZMANLARINA MÜJDE

AyşeKurtönalkendiyaptığıbirtabloyu,MetinKülünk’ehediyeetti.
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BAKKALLARIN
3. HİJYEN BULUŞMASI

İstanbul Bakkallar Odası’nın
(İSTBAKO), 2012 yılında
düzenlediği 3. Gıda Hijyen

Eğitimi yine bakkal esnafının
yoğun katılımı ile gerçekleşti.
Yumurta tebliği ve yumurtanın
muhafaza şartlarının da
değerlendirildiği eğitim
seminerinde konuşan İSTBAKO

Başkanı İsmailKeskin,Avrupa
ülkelerinde yumurtanın
bakkallarda satıldığını, AB Uyum
Yasaları’nın ülkemize
uygulatılmak istendiğini söyledi. 

İSTBAKO Başkanı İsmail
Keskin, tebliğe göre muhafaza
şartı olan ve +5 ile +12 derece
arasında korunması gereken

yumurtanın bakkallarda çok
rahat korunabileceğini ifade etti.
Cezaların esnaflar açısından çok
ağır olduğunu dile getiren
Keskin, “Buısıdeğerlerini
sağlayamayanesnafımız2013
yılında12.800TLcezailekarşı
karşıyakalacak.Birçokesnafın
sermayesibukadardeğil.

AB Uyum yasaları kapsamında yumurtanın soğuk hava depolu marketlerde 
satılabileceği tebliğinin Avrupa ülkelerinde uygulanmadığı ortaya çıktı. AB uyum
yasalarının en kritik olanlarının Türkiye’ye uygulatılmak istendiği ileri sürüldü.

Bakkallar,ağırcezalaraltındaezilmemekiçinönleminierkendenaldı.

KESKİN,“CEZALAR ÇOK AĞIR”
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Avrupauyumyasaları
çerçevesindehazırlananbirçok
kanunaslındaAvrupa’dabu
haliyleuygulanmıyor.
Avrupa’dabirçokülkede
yumurtalaraçıkpazarlarda
tezgahta,marketlerde,raflarda
satılmaktadır.Bukonuda,
Avrupa’dayaşayan
vatandaşlarımızdane-postalar
aldık.Televizyonlardave
gazetelerdehaberlerimizi
duyanbilinçlivatandaşımız
odamızıne-postahesabınabu
konularlailgilibirçokposta
geçti.Hepsideuygulamanın
Avrupa’daböyleolmadığını
bildirdi.Odaolarak23Ekim
2012tarihindeFransa,Paris’te
SİALGıdaFuarı’nakatıldık.
haliyleAvrupa’yı
gözlemleyelimdedik.Burada
birçokmarketegirdiğimizde
yumurtanınsoğutmasızve
rafta,paketliolaraksatıldığını
gördük.Yumurtakonusunda
insanlarımızınkafasınıçok
karıştırmayagerekyok.Eğer
amaçhalkımızınsağlığıiçin
kurallaragöresaklanması,
muhafazaedilmesiiseederiz.
Ancakbizbakkalesnafıesnaf
olduğumuzkadaraynı
zamandatüketiciyiz.Kendi
yemediğimizimüşterimize,
mahallelimizeaslavermeyiz.
Buradabizimüzerinde
durduğumuzkonu,esnafabu
işinmaliyetiolacak.Esnafın
tebliğegörehareketetmesi
konusundaiyice
bilinçlendirilmesivecezaların
dahamakulseviyelerde
tutulmasıgerekmektedir”dedi.

Yumurta konusu güncel bir
sorun olduğunu ifade eden İsmail
Keskin, 2012 yılı başında başlayan
bir diğer uygulamanın da  gıda
işletmelerinin İlçe Tarım Gıda ve

Hayvancılık Müdürlükleri’ne kayıt
zorunluluğu olduğunu ve bu
konuda büyük bir sorun
yaşandığını söyledi.

Bu konuyla ilgili bakanlıkla
görüşmelerde bulunduklarını
belirten Keskin, İstanbul’da iskan
sorunu ve kentsel dönüşüm
uygulamalarının beraberinde bir
çok sorun doğurduğunu
belirterek, “İşyeriaçmave
çalışmaruhsatlarındaki
belirsizliksürüyor.Kimi
belediyegeçiciruhsat,kimi
belediyesüreliruhsatdiye
tabiredilenruhsatlarıesnafa
veriyor.İlçeTarımMüdürlükleri
de‘kayıtaşamasındaböylebir
ruhsatyokkabuledemeyiz’
diyor.Gelinçıkınişiniçinden.
bununda1.100TL’ninüzerinde
cezasıvar.İlçe
belediyelerindenesnafaişyeri
açmaveçalışmaruhsatı
verilirkenbiruyarıyapılması
gerekiyor.Engeç1ay
içerisindeilçenizdekitarım
müdürlüğünekaydınızı
yaptırındenmeli.Bizoda
olarakbueğitimlerisıksık
vermeyebaşladık.

Uygulamalar,kanunlar,cezalar.
eğitimlerinkonularıbunlar.
Esnafahiçmüjdeveremeyecek
miyiz,nereyegidiyoruz.Esnafa
yükümlülükçokamadestek
yok.Esnafbumilletinöz
sermayesi.Nedenesnaf
eziliyor.Esnafınsıkıntsıher
geçengünartmaktadır”
dedi. 

İSTBAKO Başkanı Keskin, biraz
da esnafa sahip çıkması gereken
makamlara serzenişte bulunarak
şöyle konuştu; “Yetkiliama
etkisizinsanlarınbu
teşkilatlardagörevyapması
ayrıbirsıkıntıdır.Sırfkoltuk
hevesleriuğrunaokoltukları
meşguletmeleribuesnafa
yapılanenbüyükhaksızlıktır.
Sıkıntılaraçözümolamayanlar
kendiyollarınadevam
etmelidir.”

Keskin, seminerin sonunda
esnafa dair sıkıntıların ilgili
kurumlara çözüm için
aktarılacağını belirtti. Eğitim
programı İl Tarım Müdürlüğü
yetkilileri tarafından verilen genel
gıda hijyen eğitimi ve sınavının
ardından sona erdi. 

İsmailKeskin

KESKİN,“CEZALAR ÇOK AĞIR”
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14İstanbul Esnaf

Esnaf ve sanatkarlar için
2013’te yeni yasalardan
dolayı yeni ve tedirgin bir

dönem başladı. 1 Ocak 2013’te
uygulanmaya başlayan  yeni
yasalardan dolayı tedbirini
almamış olanlara para cezaları
kapıda.

İSTESOB Başkanı FaikYılmaz,
1 Ocak’ta başlayan yeni yasaların
küçük esnaf ve sanatkarı bitirme
noktasına getirdiğini belirterek ilgili
bakanlıklara “Esnafınüstüne
gelinmesin”çağrısında bulundu. Faik
Yılmaz, esnafın zaten can çekiştiğini,
bir de yeni yasalarla 1 Ocak
tedirginliğinin başladığını  belirterek,
“YeniGıdaYasası’nıuygulamakiçin
İstanbul’da37ilçedeTarım
Müdürlüklerikuruldu.
Vebumüdürlüklerdenetimve
cezauygulamasıiçinekipler
oluşturdu.Zatenkirasınıdahi
ödeyemeyenesnafayönelikbu

hazırlıkiçinoda
başkanlarımız,esnafın
üstünegidilmemesini
istiyorlar.Yetkililerden,
marketzincirlerikarşısında
adetacançekişenesnafa
baskıyapılmamasıiçin
anlayıştalepediyoruz”
dedi.    

Başta yeni gıda yasası
olmak üzere yeni yasalar
pazarcı esnafını, ticari araçları
ve tüm esnaf  sanatkarı
kapsıyor.

İşte 1 Ocak itibarıyla uygulanmaya
başlayan  yeni yasa maddeleri ve
etkilediği sektörler:

1-GIDAİŞYERLERİ
(Başta lokantalar, pastaneler,
çorbacılar, bakkallar  olmak üzere on
binlerce esnaf yeni gıda yasasından
etkilenecek.)  

İşletmeler 5996 sayılı kanuna
uygun olarak işletme kayıt ve onay
işlemlerini İlçe Tarım
Müdürlükleri’nde yerine getirmek
zorundadır. İşletmeler, 5996
sayılı kanunun 29. maddesine
göre 31Aralık 2012 tarihine kadar
işletme kayıt belgesi müracaatı
yaparak belgelerini yenilemeleri
gerekiyordu. Yeni müracaat
yapacaklar ise belediye ruhsatını
aldıktan en geç 30 işgünü içinde
İşletme Kayıt Belgesi müracaatını
Yapmaları zorunludur. Belgesiz

işyerlerine 1 Ocak’tan itibaren 1700
TL ile 10 bin TL’ye varan para cezaları
kesilebiliyor.

2-PAZARCILAR
5957 sayılı Yeni Haller Kanunu’na

eklenen  bir maddeden dolayı pazarcı
esnafı da 2013’e tedirgin girdi. Yeni
yasa Pazar tezgahlarının 1 Ocak’tan
itibaren devrini ve kiraya verilme
hakkını ortadan kaldırdı. Yaklaşık 30
yıldır belli bir düzen içinde çalışan
pazarcılar yeni yıla diken üstünde
girdi. Yıllar önce aracını, evini ya da
eşinin bileziklerini satarak tezgah
alanlar, artık pazar yerini
kiralayamacak ve devredemeyecek.
Belediyeler tezgah sahiplerine
tebligat göndererek 1 Ocak’a kadar
süre tanıdı. Pazarcılık yapmayanların
bu süre içinde tezgahını elinden
çıkarması isteniyor. Ancak kısa sürede
bu mümkün görünmüyor. Tezgah
sahipleri, “Yıllaröncebelediyeden

ESNAF 2013’E TEDİRGİN GİRDİ

Yeni yasalar, 
cezalar uygulamada
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ESNAF 2013’E TEDİRGİN GİRDİ

tanesi10binliradantezgahaldık.
Emeklisi,esnafı,memuru,yatırım
yapmakistedi.Bize‘sizin
mesleğinizpazarcılıkdeğil,tezgah
alamazsınız’denmedi.Yıllardırkira
gelirialıyorduk.Ancakşimdibu
hakkımızelimizdenalınıyor”diye
isyan ediyor.

3-TÜMİŞYERLERİ
1 Ocak 2013’te yürürlüğe giren

6331 sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği
Kanunu ile bir ve iki yıllık kademeli
geçiş sürecinin ardından, tek
çalışanlı işletmelere bile işyeri
hekimi ve iş güvenliği uzmanı
istihdamı yükümlülüğü getirilmesinin
ciddi sıkıntılara sebep olacağı
düşünülüyor. Bir işletmede istihdam
50 kişiyi bulunca engelli, avukat,
çevre görevlisi, enerji yöneticisi,
stajyer gibi ilave istihdam
zorunlulukları doğuyor. Böyle olunca
da, o işletmenin istihdam sayısı
bazen 60’ı bile bulabiliyor. Şimdi
bunlara bir de iş güvenliği uzmanı ve
işyeri hekimi eklenecek. İstihdam bu
yüzden bir çok sanayici ve işveren
için artık altından kalkılabilecek bir
yük olmaktan çıkıyor.

4-TİCARİARAÇLAR
Resmi Gazete’de yayımlanan

yönetmeliğe göre artık yolcu ve eşya
taşımalarında kullanılan araçlarda
1 Aralık 2012  ile 1 Nisan 2013

arasında kış lastiği kullanımı zorunlu
hale getirildi. 12 Kasım 2012 günü
yürürlüğe giren yönetmeliğe
uymayanlara 500 lira idari para
cezası uygulanacak. Ayrıca ceza alan
araçların lastiklerini uygun hale
getirmeleri için en yakın yerleşim
birimine kadar gitmelerine izin
verilerek, eksikliğin bir an önce
düzeltilmesi sağlanacak. 

5-YUMURTASATIŞI
1 Ocak’tan itibaren soğuk hava

deposu bulunmayan yerlerde
yumurta satışı yapılmayacak.
Bakkalları üzen bu yasa ile birlikte
yumurta fiyatlarının artması
bekleniyor

Yumurta, AB uyum yasaları
kapsamında yeni yılla beraber sadece
soğuk hava deposu olan yerlerde
satılabilecek. Bakkalların büyük bir
kısmı bu durumda yumurta
satamayacak. Avrupa Birliği (AB)
uyum yasaları kapsamında
yumurtanın sadece soğuk hava
deposu olan yerlerde satılabileceğine
ilişkin tebliğe göre bakkallar bu
uygulama karşısında yumurta
satamayacaklar.  

2008’de alınan kararın
uygulanması, 2012 yılı bitimine kadar
ertelenmişti. 1 Ocak 2013’ten itibaren
ruhsat alan ya da ruhsatlarını

yenileyen bakkallar, yeni
yönetmelikle karşılaşacaklar. Bu
yönetmelikte yer alan soğuk hava
deposunu kuramayan bakkallar,
yumurta satamayacak. 

AĞIRCEZA
Satış yapmakta ısrar edenlere ise

ağır para cezaları verilecek. Bu
nedenle bakkallar büyük sıkıntı
içerisine gireceğini belirten yetkililer
Yumurtanın 28 gün içinde
tüketilebileceği ve artı 5 ile 12 derece
sıcaklıkta saklanıp korunabileceğinin
tebliğde bildirildiğini belirttiler. Yeni
uygulamayla birlikte sadece
bakkalların sıkıntıya girmeyeceğini
vurgulayan yetkililer, durumdan
üreticilerin ve vatandaşların da
mağdur olacağını söylediler. 
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Koskoca bir yılı geride bıraktık. Şimdi bir
yılın muhasebesi yapılacak, dersler
çıkarılacak, yeni yıl için hedefler sap-

tanacak, yeni stratejiler belirlenerek yola devam
edilecek. Teşkilatımızın yayın organı ve
İstanbul’daki esnaf odalarımızın sesi olan
İstanbulESNAF Dergisi, üç yıldır sürdürdüğü
“dünden bugüne ve yarına esnaf” yayın
politikası çerçevesinde içeriğinden ödün
vermeden yürüyüşünü sürdürecek.

Esnaf odalarımıza ve tüm teşkilatımıza yön
vermesi açısından önemli bulduğumuz
araştırma ve çalışmalara bu sayımızda da
devam ettik. Öncelikle bir yılın almanağını ve
İSTESOB'un 2012 yaşananlarını elinizdeki
sayının sayfalarına taşıdık. İkinci derlememizi
tüketici ya da müşteri şikayetleri oluşturdu.
Disiplin Kurulunun bir yıllık raporu ve sonuçları
oldukça düşündürücüydü. Gelen şikayetler,
verilen cezalar ve suç unsurları sayfalarımızda
yeraldı. Biz bunu "Çürükelmaraporu"diye
sunduk.

Değerli okuyucular İSTESOB Basın
Müşavirliği olarak elinizdeki bu dergiyi hazırla-
manın ötesinde, asıl işlevimiz kurumun med-
yada tanıtımı ve tabii ki Sayın Başkan Faik
Yılmaz'ın açıklamalarının medyada yer
almasıdır. Başkan Yılmaz, zaman zaman çeşitli
TV kanallarında programlara katılıp esnaf
sorunlarını dile getiriyor. Ancak geçtiğimiz
haftalarda yaşadığımız ve beklemediğimiz, etik
olmayan bir yayın anlayışı bana bu satırları
yazdırmak zorunda bıraktı. Yılmaz'ın yayına
katıldığı bir uydu kanalın program sunucusu,
ayrı ayrı haftalarda Başkan Yılmaz'ı iki yıl içinde
3 defa yayına aldı. Yılmaz, 3. daveti benimle
paylaşınca kendisine, programcının belki de
konuk bulamadığı için kendisini davet ettiğini
söyledim. Yılmaz da her zamanki yardımsever-
liği ile programa katılma konusunda "hayır"
diyemedi ve katıldı. Yılmaz bununla da kalmadı
çok sayıda oda başkanını tanıştırarak kendisine
yeni konuklar sağladı. Aslında Yılmaz, katılımı
ile o yayıncının programını onurlandırıyordu.

Buraya
kadar her şey
normaldi;
fakat
yayıncının bu
programlar için
maddi beklenti içine girmesi bizi şok eden
gelişmeydi. Aynı yayıncı, beklentisine bağlı
olarak Yılmaz'ın cep telefonuna bir de uzun bir
mesaj attı. Yayıncı bununla da kalmayıp daha
sonra yayına aldığı konuklarına Yılmaz'ı
karalayan imalarla dolu bir konuşma
yaptı.

Böyle bir yayıncılık anlayışını hiçbir ulusal
kanalda göremezdik, görmedik de. Etik ol-
mayan ve Basın Ahlak Yasası'na aykırı bu
davranışı sadece bir uydu kanalın böylesine bir
programcısından görebilirdik; öyle de oldu.
Kendisine yakıştıramadığım basın ahlak ilke ve
etiklerine aykırı davranışından ötürü bahset-
tiğim şahsı, Zennur Karslı'yı kınıyorum.

Ben de 12 yıl boyunca bir ulusal kanalda
çeşitli kurum başkanlarını ve Türkiye'nin önde
gelen işadamlarını konuk alıp program yapmış
bir medya mensubuyum. Ama her konuk
aldığım isme, yayın sonrası programımı onur-
landırdığı için ziyadesiyle teşekkür ederdim.

Bahsettiğim yayıncı da Faik Yılmaz'a sadece
teşekkür borçlu iken alacaklı konumuna geçtiği
için onu meslekdaşım olarak görmüyorum. Ken-
disi 6 ay esnaf derneği başkanlığı yapmış bir kişi
olarak bu teşkilatı tanıdığını zanneden sözüm
ona yayıncı, hasbel kader yaptığı...

TV programcılığını, 20 yıl öncesinin dernek
başkanlığı ile karıştırmış olmalı. Maalesef
günümüzde de çaycılıktan gelip kendine ma-
halli basında, ya da uydu kanallarda yer bulan-
lar olduğunu görmek mümkün. Merhum
Cumhurbaşkanı Turgut Özal'ın "Medyada bir
baltaya sap olamamışlarda var" sözünü "HER
MESLEKTEÇÜRÜKELMALARVARDIR" sözüyle
bağdaştırıyorum. Ruhu şad olsun.

2013’te sağlık ve esenlik dolu günler
dilerim.

BASIN AHLAKI!

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum

16İstanbul Esnaf

Son gün bereketi
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17 İstanbul Esnaf

HABER

Esnaf 2012’yi zararla kapatmanın eşiğindeyken her zamanki gibi yardımına 
yılbaşı alışverişleri koştu. Senenin son günleri esnaf için yoğun geçerken, 
temenniler bu ilginin bütün bir yıla yayılması.

Esnaf için özel günler can
simidi olmaya devam
ediyor. Hiç şüphesiz bu özel

günlerden biri de yılbaşlarında
halkın esnafımıza rağbet etmesi. 

Büyük alışveriş merkezlerinin, her
biri sektörünün devi haline gelmiş
kuruluşları yılbaşına özel kampanya-
lar düzenleyerek, yıl içinde fazlasıyla
kapısını aşındıran vatandaşın aklını
çelmek için her yolu deniyor. Küçük
esnafa yaşam alanı bırakmamak için
gayret sarf eden büyük işletmeler,
yine de İstanbul halkının duyarlı
vatandaşlarını esnafa yöneltmekten
alıkoyamadı. Merkez noktalara
koyulan reklamlar, diziler arası
sergilenen bol sloganlı reklamlar
yine de İstanbul halkının önemli bir
kısmını alışkanlıklarından
koparamadı.

Yılsonu çarşı pazarda hareketlilik
yaşandı. Başta Eminönü'nde Mısır
Çarşısı olmak üzere her semtte  yer

alan merkezi çarşılar yılbaşı
alışverişleri ile doldu taştı. Kuru
yemişçilerden hediyelik eşyacılara
kadar bir çok işyeri yılbaşı alış
verişlerinden payını aldı ve esnafın
yüzü yılın son günlerinde biraz olsun
güldü.

Kuruyemişçiler yılbaşı
alışverişinden en çok nasiplenen
işyerleri olurken, Milli Piyangocular,
yılbaşında hiç şüphesiz en pahalı
umutları dağıtmaya devam etti. 45
milyon lira değerindeki büyük
ikramiye piyangocu esnafının
işlerine de olumlu yansıdı. Kimi Milli
Piyango Bayileri’nin önünde uzun
kuyruklar meydana geldi.

İNTERNETTENALIŞVERİŞ
TEMBELLİKBELİRTİSİ

Bazı ulusal gazetelerin de alet
olduğu alışverişi internetten yapın
kampanyaları, esnafın tepkisiyle
karşılaşıyor. Esnaf, insanları

tembelliğe itecek bu gibi
uygulamaların, esnaf kültürünü de
yok edeceğini iddia ediyor.
"Alışverişgörerek,bilerek,
tecrübeedilerekyapılır"diyerek
esnafa destek veren vatandaşların
da sayısı da hiç az değil. Egemen
kültürün insanları yozlaştırdığı
görüşü yayılırken, esnaf vatandaşları
sokağa davet ediyor. İnternetten
yapılan alışverişlerin milyar doları
aşan bir devasa boyuta ulaşması,
esnaf için tehlikenin somut
göstergesi. AVM’ler, hipermarketlerle
birlikte esnafın en çok canını acıtan
konulardan biri de insanımızın
internetten alışverişe eğilimin
artması. Sosyo-psikolojik tanıların da
konulduğu bu eğilime,
toplumbilimcilerin de geçerli not
vermediğini biliyoruz. Pek çoğu kayıt
dışı olan alışveriş sitelerinin,
güvenirliği de soru işaretleri
yaratıyor.

ESNAFIN YÜZÜ YILBAŞI
ALIŞVERİŞİYLE GÜLDÜ

Son gün bereketi
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HABER

5362 sayılı Esnaf ve
Sanatkârlar Meslek
Kuruluşları Kanunu’nda

açıkça belirtilmiş hükümleri ihlal
etmiş olan esnafa, idari para
cezasından, meslekten mene kadar
cezai yaptırımlar uygulanıyor.
İhlaller, İstanbul Esnaflar ve
Sanatkarlar Odaları Birliği
denetimleri sonucu, ayrıca duyarlı
vatandaşların ihbarları sayesinde
elde ediliyor. 

Kayıt dışı çalışan ve iş etiğine
uymayan davranışlarda bulunan
kuruluşların tespitinde İSTESOB,
İstanbul halkının da desteğini
alıyor. Vatandaşlar, İSTESOB
Disiplin Kurulu'na e-mail yoluyla ya
da “AloEsnafHattı”nı arayarak
şikayetlerini iletebiliyorlar. 

ENÇOKŞİKAYET
TAKSİCİLERE

Gelen şikayetlerin
değerlendirilmesi sonucu bu yıl
toplamda 168 esnafa para cezası
verilirken, 54 kişi uyarı cezası aldı.
Uyarı cezası alanlar, ihlallerin

tekrarı halinde para cezası
alacaklar. Bu yıl içerisinde bir esnaf
da meslekten men edildi.
Bayrampaşa Belediyesi,
Ruhsat Denetim Müdürlüğü
ekiplerince tespit edilen bir kasap,
tek tırnaklı et sattığı için meslekten
men ve işyerinin kapatılması cezası
aldı.

Taksici esnafına yönelik yapılan
şikayetler bu sene itibariyle başı

çekiyor.  Şu ana kadar 50 kişi
hakkında para cezası uygulanırken,
bu kişiler, ihlallerine devamı etmesi
halinde cezalar katlanarak devam
edeceği gibi, meslekten men
edilme tehlikesi ile de karşı karşıya
kalacaklar. 

2.SIRADAMİNİBÜSÇÜLER
Minibüsçülerin şikayet dosyası

bu yıl taksicilerin ardından ikinci

168 esnafa para cezası

GELEN ŞİKAYETLERDE 
MOTORİZE İLK SIRADA 
İSTESOB’un yaptığı denetimler ve vatandaştan gelen şikayetlerde motorize sektör
ilk sıraya oturdu. Mesleklerin kötü şöhret  edinmesine yol açanlar, işini hakkıyla
yapan esnafın imajını da zedeliyor. İSTESOB Disiplin Kurulu, 2012'nin ÇÜRÜK
ELMA RAPORU'nu çıkarttı. Buna göre çürük elma olarak tabir edilen kişilere
cezai yaptırımlar uygulayarak, mesleklerin adının bu kişilerce kirletilmesinin
önüne geçmeyi başardı.

ÇÜRÜK ELMALAR DİSİPLİNDE

İSTESOB’agelenvatandaşlarşikayetleriniDisiplinKurulu’nailetiyor.
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sırayı alıyor. Toplamda 48 şikayetle
karşılaşan minibüsçüler, suçları
kararınca para cezalarına çaptırıldı.

3.SIRADABERBER-KUAFÖR
Erkek ve bayan kuaförlere gelen

şikayetler de ilginç bir yer tutuyor.
Erkek berberlerine gelen şikayet
sayısı 30 olarak kaydedilirken,
kadın kuaförlerine 40 şikayetin
kayda geçmesi, hizmet sektörünün
özeleştiri noktasında acil adımlar
atması gerektiğinin sinyalini verdi.
Yine erkek berberler ve bayan
kuaförlerden gelen şikayetlerin
sayısı 70’a ulaşırken, tamamının
para cezası almış olması da
dikkat edilmesi gereken bir
husus.

Gelen şikayetlerin içeriğine
bakınca da, bazı esnafların müşteri
ilişkileri konusunda
bilgilendirmeye ve ikaz edilmeye
ne kadar muhtaç oldukları göze
çarpıyor. Şikayetlerin içeriği;
genelde müşteri
memnuniyetsizliğini anlayışla
karşılayamayan esnaflardan
kaynaklandığı görülüyor.

50DEĞİL,5TLVERDİN
TIRNAKÇILIĞI

Taksici şoför esnafının sebep
olduğu olaylar da, işini dürüstçe
yapan taksici esnafının canını
sıkacak cinsten. Haksız kazanç elde
etmek için yapılanlar, şikayetlerin
ana çerçevesini belirlerken, kötü
muamele de vatandaşın maruz
kaldığı durumlar arasında.

• Kısa mesafede iki katı ücret
almak, taksimetreyi açmadan
pazarlık ederek fazla ücret alma

• Trafik kurallarına uymamak
• Yolcu araçtan inerken taksiyi

sürmek, yolcunun kaza geçirmesini
sağlamak

• Kısa mesafede 7 lira yerine 70
lira almak ve dolandırmak,
tırnakçılık yaparak 50 lira

verdiğinde 5 lira verdin diyerek
yolcuyu kandırmak

• Gideceği yere götürürken
dolaştırarak fazla para almak

• Yakın mesafede yolcu
almamak, yolcuyu indirmek

MİNİBÜSÇÜLERÖFKELİ
Minibüsçü esnafından doğan

şikayetlere bakılınca, şoför
esnafımızın öfkesini kontrol
etmede sorunlar yaşadığı ortaya
çıkıyor. Şikayetlerden bazıları şu
şekilde;

• Trafik kurallarına uymama 
• Yolcuya kaba davranış, yolcuya

hakaretamiz konuşmak
• Durak düzenini bozmak
• Tam para verildiğinde “Bozuk

yok mu” diye müşteriye kötü
davranma

• Yolcuyu ineceği yerde
indirmeme

• Minibüs kullanırken sigara
içmek

• Çok sayıda yolcu alarak
istiflemek, 

• Müşteriye hakaret ederek
araçtan atmak.

MÜŞTERİDAİMAHAKLIDIR
Erkek berberlere ve bayan

kuaförlere gelen şikayetleri
incelediğimizde, esnaflığın en
önemli düsturlarından birini
hatırlıyoruz: Müşteri her zaman
haklıdır. Önemli müesseslerde
müşteri memnuniyetinin öncelik
verildiği ve bu sayede piyasada
tutunabildiğini biliyoruz.
Kuaförlerin şu konular
üzerinde sorunlar yaşadığı
görülüyor. 

Bayan kuaförlere gelen
şikayetler;

• Müşterinin Saçına boya işlemi
yaparken hatalı işlem yapmak

• Müşteri mağdur duruma
düştüğünde parayı iade etmemek

• Saçı yakmak ve saçın
kopmasın sağlamak

• Yanlış saç ilacı kullanarak saç
derisine zarar vermek

• Saçı yanlış kesmek, müşterinin
istediği gibi kesmemek

Erkek berberlerin bayan
kuaförler benzer şikayetler
aldığını görüyoruz. Bunu
yanında Berberler Odası’nın
verdiği fiyat tarifesine uyamamak,
tarifenin çok altında saç kesmek
tıraş yapmak gibi ihlallerin
yapıldığı kayda geçen tutanaklar
arasında. 

ÇÜRÜK ELMALAR DİSİPLİNDE

İSTESOB’agelenvatandaşlarşikayetleriniDisiplinKurulu’nailetiyor.

Vatandaşlaryazılıdilekçeileşikayetlerinisunuyor.
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SON ZAMLAR 
ESNAFIN

BELİNİ BÜKTÜ..!

MAKALE

Ülkemizde 2012 yılı bütçesinin yıl sonu
itibariyle yaklaşık 12 milyar TL açık
vermesi beklenmektedir. Hükümetler

bütçe açıklarını ya borçlanarak ya  para basarak
veya zam yaparak karşılamaktadırlar. 

Anlaşılıyor ki, hükümetimiz de, 2012 yılı
bütçe açığını kapatmak için dolaylı vergi olan
tekel maddeleri, doğalgaz, ÖTV, akaryakıt,
elektrik, tapu harcı, süt ve et gibi birçok temel
ihtiyaçlara zam yapmaktadır.  

34 üyesi olan OECD ülkelerinde dolaylı vergi-
lerin, toplam vergi gelirlerine oranı % 30 iken,
ülkemizde bu oran % 72’leri bulmaktadır.
Ülkemiz için bu tablo kötüdür. 

Hükümetimizin hazırladığı TBMM’den
geçerek yasalaşan 2013 yılı bütçesinin gelirler
bölümüne baktığımızda harcamalardan alınan
dolaylı vergilerin payının yaklaşık 278 milyar
TL’yi bulduğunu, buna karşılık beyana dayalı
kurumlar vergisi, gelir vergisi (çalışanlardan
kesilen stopajlar dahil) 92 milyar TL. olarak
öngörülmüştür. Görüldüğü gibi bütçe gelir-
lerinin yaklaşık  % 67 ‘si zamsız dolaylı vergiler-
den karşılanması öngörülmektedir. Ancak
dolaylı vergilere yüklenerek yılları kurtarmak
doğru bir seçim değildir. Çünkü dolaylı vergiler
insanlarımızı daha çok yoksullaştırmaktadır. 

Doğru olan seçim, vergi mükellef sayısını
artırmak ve kayıt dışı ekonomi ile mücadele
ederek, devletin sağlıklı finans kaynaklarına
sahip olmasıdır.

Gelişmiş ülkeler 100 yıl önce

ekonomilerini sağlıklı bir tabana oturtarak ve
mükellef tabanını kavrayarak, devletin finans
kaynaklarını, ağırlıklı olarak beyana dayalı
vergilerden karşılamaya yönelmişler ve bu
uygulamada da başarılı olmuşlardır. Bu
başarının temelinde yatan nedenlerden biri
disiplinli bir şekilde kayıt dışı ekonomi ile
mücadele ve diğeri de muhasebe denetim
mesleğine gerekli önemi vermeleridir.

Ülkemizde ise, geçmiş 50 yıl içerisine iktidar-
lar gelişmiş ülkelerin uyguladığı yöntemleri
seçmeyerek yani dolaylı yoldan vergi almayı
seçmişlerdir. 

Dolaylı vergilerde adalet, eşitlik yoktur.
Yoksulu daha yoksul yapan ve sosyal barışı
bozan bir uygulamadır. 

Ekonomisi ve kamu maliyesi düzgün çalış-
mayan ülkelerde sosyal barıştan, adaletten,
insan haklarından ve insan refahından bahset-
mek asla mümkün değildir.  

Ülkemizde 2013 yılında İşçi, memur, emekli
ve esnaf ve sanatkarlarımız günün ekonomik
şartlarında yaşam mücadelesi verirken, bir de
bu adaletsiz ve dolaylı vergilerle ve zamlarla
boğuşmak durumunda kalacaklardır. 

Dileğim hükümetimizin, Türkiye’nin
çimentosu olan esnaf ve sanatkarlarımıza,
çalışanlara, emeklilere daha yakın durarak
bütçeden gerekli aktarmalar yapacağını umut
etmekteyim. 

Bu duygularla tüm halkımızın yeni yılını
kutlar, sağlık ve mutluluklar dilerim.   

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir

20İstanbul Esnaf

KADINLARIN BEREKETİ
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İSTESOB Kadın Kurulu,
geçtiğimiz günlerde “Kadın
KimliğindeBaşarı” konulu bir

panel düzenledi. İSTESOB Başkan
FaikYılmaz,Kadın Kurulu Başkanı
TülayErünsal, İSTESOB Başkanvekili
İsmailTaşkın, Su ve Kadın Derneği
Başkanı GoncaÇoşkun siyasi
partilerin kadın kolları temsilcileri,
akademisyenler ve çok sayıda kadın
esnaf, toplantıya iştirak edenler
arasındaydı. 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
kürsüdeki yerini aldığında sözlerine,
birliğin kadın esnafa verdiği önemin
altını çizerek başladı. TESK
bünyesinde de kadınları sahiplenen
yapılandırmaların ivedilikle hayata
geçirilmesi gerektiği tavsiyesinde

bulundu. Kadınların bulunduğu her
ortamı güzelleştirdiğinden söz eden
Faik Yılmaz, İSTESOB’un da bu
güzellikten nasibini aldığını söyledi.
Kadın Kurulu’nun çalışmalarını
takdirle ve gururla takip eden Başkan
Yılmaz, her platformda bunu dile
getirdiğini söylemesi salonda
alkışlarla karşılık buldu.

İSTESOB Kadın Kurulu Başkanı
Tülay Erünsal konuşmasına, Başkan
Faik Yılmaz’ın kadın esnafa verdiği
desteğe teşekkür ederek başladı.
Katılımın yoğunluğundan dolayı
memnuniyetini dile getiren Tülay
Erünsal, kadın girişimcilere olan
desteğini yineledi.

Programa eşlik eden isimlerden
biri AyşegülEkti idi. Ekti, kadınların

özgüven sorunlarını ele alan bir
konuşma gerçekleştirdi. Başarmanın
ve mücadelenin en büyük ve en
önemli evresinin bireyin kendisiyle
başladığını söyleyen Ayşegül Ekti,
kadınlara sosyal hayattaki başarısına
yardımda bulunabilecek bazı
telkinlerde bulundu. Program
sonunda NilGün’ün“KüçükYeşil
AffedişKitabı”katılımcılara hediye
edildi.

Bazı kadın esnaflar kürsüye gelip
söz aldı ve bir kadın olarak yaşadıkları
zorlukları ve bunun neticesinde gelen
başarının kısa bir özetini sundular.
Kimi kadın esnafın verdiği
mücadeleyi katılımcılara anlatırken,
duygularına hakim olmakta güçlük
çektikleri görüldü. 

Her başarılı birliğin arkasında
bir kadın kurulu vardır
Kadın Kurulu Toplantısı, İSTESOB’un İncirli’deki merkez binasında yapıldı. 
Toplantıya yoğun katılımın olması, İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği’nin
kadın esnafa ulaşmadaki başarısı olarak yorumlandı. 

KADINLARIN BEREKETİ

KadınKimliğindeBaşarıkonulupanel,yoğunkatılımlaİSTESOB’dadüzenlendi.
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HABER

Kamuoyunda Yeni Hal
Kanunu olarak bilinen,
“SebzeveMeyvelerile

YeterliArzveTalepDerinliği
BulunanDiğerMalların
TicaretininDüzenlenmesi
HakkındaKanun”1 Ocak 2013
itibariyle yürürlükte. Gümrük ve
Ticaret Bakanlığı’nın pazarcıların
değişen hükümlere uyum
sağlayabilmesi için tanıdığı süre de
sona erdi. Pazarcılar eğer dikkatli
olmaz ve eski alışkanlılarını
sürdürürse ağır cezalar alabilir.

Bakanlık, kanunun amacını şu
şekilde belirledi;“Sebzeve
meyvelerilearzvetalep
derinliğinegörebelirlenecek
diğermallarınticaretininkaliteli,
standartlaravegıda
güvenilirliğineuygunolarak
serbestrekabetşartlarıiçinde
yapılmasını,mallarınetkin

şekildetedarikini,dağıtımınıve
satışını,üreticivetüketicilerin
hakvemenfaatlerinin
korunmasını,meslek
mensuplarınınfaaliyetlerinin
düzenlenmesini,toptancıhalleri
ilepazaryerlerininçağdaşbir
sistemekavuşturulmasınıve

işletilmesinisağlamaktır.”
Pazar kültürünün kökünden

değiştirecek bu yasaya pazarcılar
kadar vatandaşın da alışması kolay
olmayacak gibi gözüküyor. Yasa ile
gelen en büyük değişiklik, pazar
yerleri sahiplerinin tezgahlarını
kiralayamayacak ve

PAZARCILARDA 
YENİ BİR DÖNEM
5957 Sayılı Yeni Hal Kanunu’yla birlikte gelen hükümlerin yerine getirilmesi için
verilen süre oldu. 1 Ocak 2013 itibariyle yasa yürürlükte. Mevzuata aykırı
hareketlerde bulunan pazarcıların ağır cezalar karşısında boynu bükülebilir. 

Pazar tezgahları artık devredilemeyecek

Hallerinnereyetaşınacağı,merakkonusu.

Yeniyasailepazaryerlerisahipleri,tezgahlarınıkiralayamayacakyadadevredemeyecek.
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devredemeyecek olması. Pazarcılar
da bu noktada tepkili. Yıllar önce bir
yatırım umudu ile aldıkları yerlerin
satışının ve kiralanmasının
yasaklanmasını, bütün
birikimlerinin yok edilmesi olarak
görüyorlar. Yasa ile mağduriyet
yaşadığına inanan pazarcı esnafının,
yeni yasaya tepkili olmasını sağladı.
Kanun sadece pazar tezgahları ile
ilgili değil; bunun yanında birçok
değişiklik de barındırıyor. İşte onlar;

Pazarlar bundan sonra
belediyeler tarafından çok sıkı
denetlenecek ve tartı aletlerini hileli
kullandığı tespit edilenler,
ürünlerini hijyenik şartlara uygun
satmayanlar hakkında cezai
yaptırım uygulanacak. Cezanın
vukuatın ilk tespitinde 200 TL
olduğu belirtilmekte.

Artık pazarcılar sattığı malların,
ürün bilgisini yazmak zorundalar.
Malın kalitesi ve gıda güvenirliği ile
bilgilerde değişiklik yapanlar için ise
5 bin TL cezaya çaptırılacak. Ürün
bilgisi uygulaması manavları da
yakından ilgilendiriyor. Manavlar da
artık ürün künyesi olmayan mallar
satamayacak. 

Komisyoncunun aldığı pay
azami yüzde 8 olacak. Yeni Haller
Kanunu, komisyoncuların
maksimum alabileceği payı da
belirlerdi. Komisyoncular artık
yüzde 8’den fazla pay alamayacak.
Kanun koyucular, bunun pazar
fiyatlarının aşırı yükselmesini
engellemek için alınan bir önlem
olduğunu belirtti. Aynı zamanda
üretici ve satıcı arasındaki uçurumu
daraltmak da güdülen amaçlardan
biri. 

Hijyene sıfır tolerans getiren bu
yasa ile hallerde; laboratuar ve
soğuk hava deposu
bulundurulması zorunlu olacak.
Laboratuar ve soğuk hava
deposuna sahip olmayanlar ise ağır
para cezalarına çaptırılacak. Soğuk

hava depoları şartı ile birlikte,
pazarlar da et satabilmenin önü
açıldı. Pazarlar et almak isteyen
vatandaşların da uğrak mekanı
haline gelebilir. Kasapların bu
durumdan rahatsız olduğu da
bilinen bir gerçek. Kasapçılar,
pazarlarda et satılmasına olanak
sağlayan bu yasadan dolayı tepkili. 

Pazar kültüründe değişiklik
getirecek bir uygulama da Yeni
Haller Kanunu ile geldi. Pazarcıların
yüksek sesle satış yapması
yasaklandı. Pazarcılar bağırarak satış
yapamayacak. Bakanlık, pazardan
yükselen bu seslerin, ses kirliğine
yol açtığı gerekçesiyle aldığı
savunuluyor. 

Kanun, meslek odalarını
sevindiren yönetmelikler de
barındırıyor. Kamuya ait cadde
ve sokaklarda, meydanlarda
kurulmuş olan pazar yerlerinde
tezgah açacak olanların, bağlı
olduğu meslek odasından faaliyet
belgesi ve ticaret sicili belgesi
alması zorunlu hale getirildi. Aksi
halde belediye yer tahsisinde
bulunmayacak. Bu hususa rağmen
meslek odasından faaliyet belgesi
ve ticaret sicili belgesi almadan
tezgah açanlara cezai yaptırım
uygulanacak. Devletin kayıt dışını
engellemek için koyduğu bu yasa,
meslek odaları ve onlara bağlı
üyeler tarafından memnuniyetle
karşılandı. Pazar yerlerine tezgah
açacaklara getirilen meslek odası

kaydı zorunluluğu, İstanbul Esnaflar
ve Sanatkarlar Odaları Birliği Sicil
Müdürlüğü önünde yoğunluk
yaşanmasına neden oldu. Sicil
müdürlükleri, Yasanın yürürlüğe
gireceği 1 Ocak’tan önce kaydını
yaptırmak isteyen pazarcılarla
dolup taştı. 

Yeni Haller Kanunu ile birlikte
belediyelere de büyük görevler
düşüyor. Denetimlerin her zaman
olduğundan daha büyük önem arz
ettiği ortada. Pazarcılar kanuna ve
getirdiği yönetmeliklere uymak için
ellerinden geleni yapacaklarken,
belediyelerin çürük elmaları
ortadan kaldırması için
denetimlerini sıfır tolerans ve
özenle gerçekleştirmesini bekliyor.  

HALLERŞEHİRDIŞINA
ÇIKARILIYOR

Balık halleri ile ilgili karşımıza
çıkan durum burada da kapımızı
çalmış durumda. Belediyeler şehrin
içinde yer alan, şehir trafiğine
karışmış halleri, belirlediği noktalara
taşıyacak. Bu uygulama ile
belediyeler, şehir trafiğinin
yoğunluğunu azaltmayı planlıyor.
Bunlar biri de Kozyatağı’nda şehir
trafiğinin içindeki kalan
sebze-meyve hali. Bu halin, Tuzla’ya
taşınması kararlaştırıldı. Tuzla
ilçesindeki Aydıntepe, İçmeler, Şifa,
Mimar Sinan, Aydınlı mahallelerinin
toplam 675 bin 441 metrekarelik
alan hal alanı olarak belirlendi. 

23 İstanbul Esnaf

Pazar tezgahları artık devredilemeyecek
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İstanbul Un-İş Esnaf Odası, geçtiğimiz günlerde Kağıthane’de bir bilgilendirme
toplantısı düzenledi. Toplantıya katılan İlçe Tarım Müdürleri, esnafı yeni gıda
yasası konusunda bilgilendirdiler.

İstanbul Un-İş Esnaf Odası
Başkanı AliYücel,mesleğine
ve oda üyelerinin sorunlarına

ısrarla eğilen bir oda başkanı
olarak biliniyor. 1 Ocak’tan itibaren
yürürlüğe girecek 5996 sayılı
yasadan dolayı yeni bir döneme
giren İstanbul Un-İş Odası,
üyelerini bilinçlendirme görevini
yerine getirdi. 

Toplantıda İstanbul Esnaf ve
Sanatlar Odaları Birliği Başkanı

FaikYılmaz,Başkanvekili İsmail
Taşkın,Kağıthane İlçe Tarım
Müdürü GökhanDik,
Gaziosmanpaşa İlçe Tarım Müdürü
NuriŞahin,İstanbul Yufkacılar ve
Kadayıfçılar Odası  Başkanı Ayhan
Ünalve İstanbul Un-İş Esnaflar
Odası’na kayıtlı çok sayıda esnaf
yer aldı.

Yemekli bir toplantı olarak
tasarlanan gecede, sunumlar
öncesinde katılımcılara, bir

televizyon kanalında simitçiler için
yapılan bir özel haber gösterildi.
İlgili haberde kimi simitçi
esnafının tarifelere ve gramajlara
uymada problem yaşaması dikkat
çekti.

İSTESOB Başkanı kürsüdeki
yerini aldığında, İstanbul Un-İş
Esnaf Odası’nın yeni başkanı Ali
Yücel’e kısa sürede böyle bir
organizasyonu düzenleyebildiği
için takdirlerini sunarak başladı.

UN-İŞ ÜYELERİNİN 
HİJYEN  BULUŞMASI 

HABER
“Esnaf birleşince güçlüdür”

İstanbulUn-İşEsnafOdasıBaşkanıAliYücel,toplantıyakatılanİlçeTarımMüdürleri
esnafıyenigıdayasasıkonusundabilgilendirdi.
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Program öncesi yayınlanan habere
atıfta bulunarak konuşmasına
devam eden Faik Yılmaz, tarifeler-
deki ikiliği yok etmek ve sahteci-
liğin önüne geçmek için hologram-
lı tarifeler konusunda ikazını yine-
ledi. İSTESOB’un hologramlı tarife-
leriyle birlikte bu gibi sorunları
aştıklarını hatırlatan Yılmaz, dene-
timlerin önemine dikkat çekti. Yeni
Gıda Yasası ile ilgili tüm sektöre
seslenen Yılmaz, gerekli önlemleri
yumurta kapıya dayanmadan alan
esnafın sıkıntı yaşamayacağını
kaydetti. 2010 yılından beri simitçi
esnafının zam alamadığını
söyleyen Faik Yılmaz, iskansız
binalarla ilgili sorunlarında aciliyet
arz ettiğini belirtti.

Gecenin ev sahibi İstanbul Un-İş
Esnaf Odası Başkanı konuşmasına
katılımcılara teşekkür ederek
başlarken, Birlik Başkanı Faik

Yılmaz’ın desteğinin kendisini
cesaretlendirdiğini ifade etti.
Esnafın birlik olduğu takdirde, bu
dar boğazdan kurtulacağını ifade
eden Başkan Yücel, büyük kuruluş-
ların sektörü elinde tutabilmeleri-
nin ortak hareket etmeleri saye-
sinde olduğunu söyledi. Ali Yücel,
“2013senesiitibariyledayanış-
mayaherzamankindendahaçok
ihtiyacımızolacak.Küçük
esnafındayanışmayadahaçok
ihtiyacıvar”şeklinde konuştu.

17 Aralık 2011 tarihinden bu
güne kadar esnafa gerekli olan
hazırlıkları yapması için süre veren
5996 sayılı yasa, 2013 yılı Ocak ayı
itibarı ile İstanbul il sınırları içinde
bulunan 7 ilçe tarım müdürlüğü
sayısının 32’ye çıkartılması, gerekli
kadro ve işletmelerin hazırlıklarının
tamamlanması ile tam anlamıyla
faaliyete giriyor. Bu konu hakkında

esnafı bilgilendirmek için toplan-
tıya katılan Kağıthane İlçe Tarım
Müdürü Gökhan Dik, Gaziosman-
paşa İlçe Tarım Müdürü Nuri Şahin
bir sunumla katılımcıları yeni de-
ğişiklikler konusunda uyardı. Dev-
letin esnafın mağduriyetini hiçbir
zaman istemeyeceğini söyleyen
İlçe Tarım Müdürleri, eski alışkan-
larımızın bu yasa ile tarihe karıştı-
ğını beyan ettiler. Gıda üreten
işletmeler için başvurusu sırasında
talep edilecek belgeler sunumda
aktarılan konular arasındaydı. Talep
edilen belgeler arasında; işyeri
açma ve çalışma ruhsatının veya
deneme iznin belgesinin sureti,
kapasite raporu ve ekspertiz
raporu resmi kurumlardan kurum
beyanı, meslek odası bulunan
meslek mensupları için odadan
alınmış çalışma belgesi, istenilen
belgelerin arasında yer alıyor.

“Esnaf birleşince güçlüdür”

FaikYılmaz,hologramlıtarifelerinöneminedikkatçekti.AliYücel,dayanışmaçağrısındabulundu.
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MİNİBÜSÇÜLERİN 5 MADDELİK KARARI

İstanbul Büyükşehir
Belediyesi’nin, minibüslerin
otobüse dönüştürülmesi

önerisinin konuşulduğu motorize
oda grup toplantısı, İSTESOB
Başkanı FaikYılmaz’ın liderliğinde
İSTESOB’un merkez binasında
gerçekleştirildi. Gündem, motorize
oda başkanlarının daha önceki
çalışmalarda seçilen on kişilik
komisyonun belediye ile
görüşmelerde hangi safhada
olduğu ve izlenilecek yeni yol
haritasının belirlenmesi toplantının
genel çerçevesini oluşturdu.
Toplantı sonunda ise mutabakat

metni imzalandı ve alınan karalar,
katılan tüm oda başkanlarının
imzalarıyla tutanak altına alındı.
Komisyona katılan başkanlar
sözlerine, yine oda başkanları
tarafından belirlenen çizgilerin
dışına kesinlikle çıkılmadığı
konusunda bir bilgilendirme
yaparak başladılar. Komisyona
katılan isimlerden biri olan İSTESOB
Başkan Vekili ve Güngören Şoförler
ve Minibüsçüler Odası Başkanı
MustafaNuhoğlu,“Belediye
karşısındaverdiğimiztepkiye
sonuçaldık.Bizbirkomisyon
kurduk;taleplerimizolduve

bunlarıonlarailettik.İnşallah
istediklerimizidealacağız”
şeklinde konuştu. 

Belediye yetkililerinin iyi
niyetinden şüphe etmeye başlayan
oda başkanları, minibüslerin
İstanbul trafiğinden kaldırmaya
çabalayanların, çok büyük bir hataya
imza atacaklarını söylediler. Nüfusu
16 milyona dayanan bir şehirde,
toplu taşımanın önemine dikkat
çeken başkanlar, toplu taşımayı tek
tip haline getirme girişimlerinin,
İstanbul halkının menfaatine bir
adım olmayacağını kaydettiler.
İstanbul’da birçok sokağa

HABER

Odabaşkanlarımüktesephaklarıkonusundageriadımatmamaktakararlıolduklarınıgösterdi.

MÜKTESEP HAK
ARAYIŞI SÜRÜYOR!
Minibüsçüler, Büyükşehir Belediyesi ile yapılan görüşmelerde masaya hangi 
şartlarda oturacağını belirledi. Toplantıda güç birliği vurgusu ağır basarken; oda
başkanları, haklarını almadan bu yoldan dönmeyeceklerini gösterdi.
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MİNİBÜSÇÜLERİN 5 MADDELİK KARARI

otobüslerin giremediğini belirten
başkanlar, bu semtlere ulaşımın
sadece minibüslerle mümkün
olabildiğinin altını çizdiler.
Minibüslerin trafikten
kaldırılmasının sadece minibüsçü
esnafının değil; İstanbul
halkını da mağdur edeceğini
belirttiler.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
belediye ile devletin politikaları
arasında kopukluk olduğunu ifade
etti. Devletin, serbest piyasa
ekonomisine yönelik politikalarla,
özelleştirmeler gerçekleştirirken,
Büyükşehir Belediyesinin kamu
kuruluşları kurarak, esnafın
sermayesine ortak olan girişimlerde
bulunmasını hayretle izlediklerini
söyledi. Başkan Yılmaz; belediyenin,
ekmek satıcılığından, çiçek
satıcılığına kadar geniş bir skalada
esnafa rakip olmasının,
devletleşmeye yönelik bir adım
olduğunu ve bu durumun kendisine
89’un Sovyetler’ini hatırlattığını
söyledi. Başbakanın acil olarak bu
konuya el atması gerektiğin de altını
çizdi. Görüşmelerin başından beri
yapıcı bir rol üstlendiklerini belirten
Faik Yılmaz, anlaşmazlıkların
giderilmesi adına iyi niyetli
girişimlerine karşılık beklediklerini
söyledi.

MÜKTESEPHAKKIMIZ
KORUNMALI

Oda başkanları belediyenin
minibüsleri otobüse dönüştürme
teklifini kabul etmelerinin önemli bir
şarta bağladı olduğunu söylediler:
Müktesep hakkımız verilmeli!

Otobüs A.Ş’nin önümüzdeki
dönemde yapmayı planladığı 250
araçlık ihaleye karşı olduklarını
belirten oda başkanları, ihalenin 15
yıllık bir süreyi kapsadığını ancak
süresiz olması takdirde kendilerinin
bu teklife sıcak bakabileceklerini
söylediler.

Toplantı sonunda, ilgili oda
başkanlarınca şu kararlar alındı:

• İstanbul ilindeki 152 adet
mevcut minibüs hatlarımıza
yapılması planlanmakta olan
otobüs ihalesine karşıyız.

• 86/10553 sayılı Bakanlar Kurulu
kararı ile verilen müktesep
haklarımızın saklı kalması ve
korunması kaydıyla otobüs ve
minibüse dönüşürülecek
minibüslerimizin, özel bir sözleşme
ile düzenlenerek süresiz olarak
esnafımıza verilmesini talep
ediyoruz.

• Müktesep hakları korunan
minibüslerimizin otobüs ya da
minibüse dönüştürülmelerinde her

minibüse bir otobüs veya bir
minibüse (bire bir) verilmesini talep
ediyoruz.

• 5216 sayılı Büyükşehir Belediye
Kanununun 9’uncu maddesinde yer
alan UKOME’lerde Türkiye Şoförler
ve Otomobilciler Federasynu (TŞOF)
temsilcisinin görev alması kararına
istinaden Kıymet Takdir
Komisyonu’ndada aynı temsilcinin
komisyonda yer almasını talep
etmekteyiz.

• En kısa sürede mevcut minibüs
hatlarımızın dışındaki yeni
belirlenecek güzergahlarda
çalışmak üzere mevcut
minibüslerimizden dönüştürülmesi
planlanan 9+1 hatlarının minibüs
odaları tarafından belirlenerek
Ulaşım Daire Başkanlığı’na
sunulması ile ivedi bir şekilde bu
sorunların çözülmesini talep
etmekteyiz.

Alınan bu kararlara ek olarak, bir
kısım minibüslerin 9+1’e (taksi-
dolmuş) dönüştürülmesinin
müktesep haklarının saklı kalması
kaydıyla uygun olacağı görüşü, oda
başkanlarının altına imza attığı bir
diğer konu oldu. Müzakereler
sonucu varılan kanaatlerden biri de;
takdir komisyonun belirleyeceği hat
tespiti bedelinin, ihaleden önce
yapılması oldu.

SAYFALAR OCAK_Layout 1  1/2/13  1:13 PM  Page 27



28İstanbul Esnaf

İstanbul Büyükşehir
Belediyesi’nin, toplamda sekiz
ay sürmesi planlanan Taksim’i

yayalaştırma projesi, akıllara esnafın
hali ne olacak sorusunu getiriyor. Biz
de bu yanıtları öğrenmek adına,
Taksim esnafını dinledik. Tahta inşaat
perdelerinden dükkanları
gözükmeyen ve müşterisiz kalan
esnaf 8 ayı nasıl geçireceğinin
hesabını yapıyor. Taksim
Meydanı’nda eski şaşalı ve renkli
günlerin geride kaldığı intibasını
edindik.

Yayalaştırma projesinin esnafa
yansımalarını öğrenmek adına,
Taksim’de en çok rağbet edilen
yiyecek mekanlarından birine Taksim
Hamburger’e uğradık ve çalışanları
ile mini bir röportaj gerçekleştirdik.
AlaaddinYılgın, yirmi yıldır
Taksim’de esnaflık yapıyor. Taksim’in
son halini sorduğumuzda, hal ve
gidişat hakkında bize şu bilgileri
verdi, “Trafikçokbüyüksıkıntı
yaratıyor.Taksimeskisikadar
cazipdeğil.Buradamüşteri
olarak,öğrenciveturistlerkaldı.O
kurukalabalığındayakında
taksimmeydanından
uzaklaşmasındanendişe
ediyoruz.”

Müşterilerinin gözle görülür

şekilde azaldığından şikayet eden
Yılgın, yayalaştırma projesi bitesiye
kadar, masraflarını azami düzeyde
karşılamaya çalışacaklarını, ama
bunu pek mümkün görünmediğini
söyledi. Taksim’i yayalaştırma projesi
başlamadan önceki günlere göre
satışlarının yüzde 20-30’lara varan
oranlarda düşüş gösterdiğini
belirten Yılgın, proje bitimine daha
yedi ay olduğunu ve bu sürecin bu
şekilde devam etmesi halinde,
yakında çok büyük sorunlarla burun
buruna gelebileceklerini kaydetti.
Eleştirilerine devam eden YILGIN, bir
de çözüm önerisi sundu; “Biz
mağduruz!Busaattensonra,
Taksim’iyayalaştırmaprojeside
iptalolmayacağınagöre;devletin

bizimzararımızıgidermekadına
adımlaratmasıgerekir.Örneğin
vergilerimizdeindirimyapılabilir.
Bunubeklemekendoğal
hakkımız.Eğervergiindirimi
gerçekleşirse,yüklerimizi
taşımadabizeçokbüyükkolaylık
sağlanmışolur.Bizleribanka
kapılarınıaşındırmayamecbur
etmesinler.”Çalışmaların sekiz aylık
bir süre içerisinde bitebileceğine
inanmadığını söyleyen Yılgın;
Belediyenin yüklenici firmayı hızlı
olması konusunda uyarması
gerektiğini de ekledi.

IŞIKGİRMEYENDÜKKANA
MÜŞTERİGİRMEZ

Projenin sekiz ay içinde

HABER

TAKSİM ESNAFI
ZOR GÜNLER YAŞIYOR
Taksim’i yayalaştırma projesi esnafa kök söktürüyor. Esnaf 8 aylık bilançonun
üstesinden gelebilmek için kepenk indirmekten, bankalardan kredi çekmeye kadar
birçok yolu deniyor. 

Esnaf çözüm yollarının tıkalı olmasından dolayı dertli

Taksimesnafı,eskiyoğungünleriniarıyor.

Taksimmeydanındakiçalışmalarsürüyor.
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tamamlanması bekleniyor. Esnafın
bir bölümü kredi çekerek bu süre
zarfında ortaya çıkacak olan zararını
karşılama yoluna giderken, bir kısmı
da, dükkânını satmaya planlıyor.
Kepenklerin birbiri ardına
kapatıldığına şahit olduğumuz
Taksim’de, esnaf çözüm yollarının
tıkalı olmasından dolayı dertli. Esnaf,
devletin onlara sırt çevirmeye
devam etmesi halinde, milyonlara
varan zararlarının ve işten
çıkartmaların önünü
alamayacaklarını söylüyor.
Yetkililerin şu ana kadar “Sabredin”
ve“Sekizaysonunda,çalışmalar
bittiğindezararınızıtelafi
edersiniz”demekten başka çare
üretememesi de esnafı huzursuz
eden başka bir husus. Hukuki yollara
başvurmanın da, küçük esnafın
altından kalkabileceği bir şey
olmadığını söyleyen işletme
sahipleri; biz daha kiramızı
ödeyemezken, nasıl bir avukat tutup,
bu işin takipçi olabiliriz ki diyor. Tahta
perdelerden önü kapanmış,
çalışmalar nedeniyle aralıklarla
elektrikleri kesilen esnaf, ışığın bile
giremediği dükkana, müşteri nasıl
girsin diyerek isyanını dile getiriyor.
“Günde3milyonciro

yapıyordum,şimdisusatıyorum;
geçinemiyorum”
NadirDemir,Taksim’i

yayalaştırma projesi başlamadan
önce büfelere günde üç milyon
liralık su satan bir esnaftı.Taksim
meydanında çalışmalar
başladığından beri, işlerinin alt üst
olduğunu, geçim sıkıntısı çektiğini
söylüyor.  Nadir Demir; “Ben
suculukyapıyordum.Taksim
meydanındabulunanpekçok
büfeyesuyubendağıtıyordum.
Amaşimdibirçoğukapandıolanı
daişyapmıyor”diyen Demir,
zararını kapatmak için eş-dosttan
borç almak zorunda kaldığını

söyledi.  Taksim’de çalışmaların
başladığı günden beri direnmeye
çalışan çoğu esnaf gibi alternatif
yollara yönelen Demir, son bir aydır
simit sattığını, lakin kazandığının
hayatını idame ettirmeye bile
yetmediğini söyledi.

Kiralarda bir indirimin de söz
konusu olmadığını söyleyen Nadir
Demir, mal sahiplerinin istersen
dükkandan çık resti ile karşı karşıya
kaldıklarını ifade etti. Bu zor
günlerde indirime yanaşmayan mal
sahiplerinin, Taksim’i yayalaştırma
projesi tamamlandığında zam
yapmaktan geri durmayacaklarını da
sözlerine ekledi. 

Esnaf çözüm yollarının tıkalı olmasından dolayı dertli

Taksim’dekişartlaryayalarıyürümektebilezorlarhalegetirdi.Taksimmeydanındakiçalışmalarsürüyor.
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HABER

6360 sayılı kanunda yapılan
değişiklik ile 13 ilde
büyükşehir belediyesi ve

26 ilçe kurulmasına karar verildi. Yine
bu yasaya göre, bu illere bağlı
ilçelerin sınırları içindeki köylerin
tüzel kişiliği sona erecek ve mahalle
statüsü kazanacak. Belde belediyeler
ise, belde ismiyle, bağlı bulundukları
ilçenin belediyesine katılacak.
Başkanlar Meclisi’nde bu yasanın
bölge esnafının aleyhine durumlar
sergilediğini dile getiren Ali
Tabakoğlu,İstanbul özelinde, başta
Silivri olmak üzere Çatalca ve Şile’de
çalışan esnafı mağdur edeceğini
iddia etti. Bundan önce basit usulle
muhasebe tutan esnafın, gelir
vergisine geçmek zorunda
kalacağını belirten Başkan
Tabakoğlu, bu noktada birçok
kalemde doğacak yeni masrafların
bölge esnafınca karşılanmasının
mümkün olmadığını ileri sürdü.
Devletin bu geçiş dönemi için beş yıl
vergi muafiyeti uygulamasının da
çözüm sağlamaya yetmeyeceğini de
ekledi. Tabakoğlu; ”Silivri,Çatalca
veŞileesnafınıngeleceğinden
kaygılıyım.Bunlarmücaviralan
dışındakalmışyerler,en
kalabalığı750nüfusluyerleşim
birimleri.Haliylebuyörenin
esnafıonagörekazanıyor.Şimdi

basitusulden,
maliyeye
dönüşmek
zorunda
kalacaklar.Bu
yasasadece
esnafiçindeğil,
evindeki
vatandaşiçinde
ekkülfetler
getiriyor.
Elektrik,su
faturalarınız
artacak,
belediyenin
hizmetleridolayısıylaekvergiler
ödeyeceksiniz,yörehalkıbu
durumaiçerliyor.”

Esnafın belediye hizmetlerinden
yararlanacak olmasını
memnuniyetle karşılayan Başkan
Tabakoğlu, madalyonun diğer
yüzünü de şu ifadelerle ortaya
koydu: “Belediyenin,esnafımıza,
vatandaşahizmetvermesielbette
bizimemnuneder.Lakin,belediye
hizmetiniherköyeherbeldeye
götüremeyecektir;bunarağmen
devletveremediğihizmetin
vergisinidealacaktır.Buhaksız
durumundaortadankaldırılması
icapediyor.”

Silivri’de bu yasa kapsamında 14
köyün ve 200 civarı esnafın direk

olarak etkilendiği Tabakoğlu’nun
bize aktardığı bilgiler arasında.
Şimdiye kadar dükkanını kapatan
esnaflar olduğunu kaydeden
Tabakoğlu, “Hergünbunlarayeni
birinineklenmemesiiçinbir
nedenyok.Esnafmağduriyetini
bizlereiletiyor.Dükkanını
kapatmamakiçindirenecektir;
amagörüntü,bununuzunömürlü
olmayacağıyönünde.Silivri’de14
taneköyümüzvar,buköylerde
150-200arasıesnafbulunuyor.Bu
esnaflar,ekmekteknelerini
ayaktatutmakiçincüzibirgelir
eldeediyorlar.Bukanunagöre
esnafbasitusulden,gelir
vergisinegeçecek.Esnafbasit
usulden,maliyeyegeçincemaddi

GİTMESEK DE GÖRMESEK DE
ORADA BİR İLÇE VAR UZAKTA
Büyükşehir Yasası çıktı ve tartışmaları peşinden getirdi. Geçtiğimiz ay Başkanlar
Meclisi’nde, kürsüde bu yeni kanunla ilgili çekincelerini ifade eden Silivri Birleşik
Esnaflar Odası Başkanı Ali Tabakoğlu’ndan, yasaya dair  tereddütlerini dinledik.

BÜYÜKŞEHİR YASASI ESNAFI YOK EDER
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kaybıolacak;bürokrasiye
boğulacakenbaşta.Deftertutma
hadlerinden,deftertasdik
onayınakadar,ilaveten
muhasebecideistihdametmesi
gerekecek,budabirçokkalemde,
esnafiçinmasrafdemekki,esnaf
hangigeliriylebununaltından
kalkabilsin?Köydekibakkal,
köydekikahvehanelerbukanuna
görekapatılmaylayüzyüzeler.
Kapatılmayabaşladıbile,biz
sadecebirörneğiz,bizimgibi
birçokyervar.Şunudabelirtmek
isterimki,bizbüyükşehiryasasını
desteklemiyordeğiliz;amabazı
şeylerigözdenkaçırmamaklazım”
şeklinde konuştu.

Yasadan dönüş olmadığının

farkında olduğunu söyleyen Ali
Tabakoğlu, devletin zararları
gidermek için Anayasamızda yer
alan“Devletesnafıkorurve
koruyucutedbirleralır”maddesi
uyarınca, önlemler almasını
bekledikleri dile getirdi. Bu yasa ile
birlikte köydeki esnafla tam
teşekküllü bir ticarethanenin aynı
kefeye konması, itirazların temelini
oluşturuyor. Bundan önce basit
usulle defter tutan esnafın, kanunda
yer alacak bir madde ile gelir
vergisine geçmesinin
önlenebileceğini, çözüm önerisi
olarak sunan Tabakoğlu, bunun
gerçeklemesi takdirinde esnafın
mağduriyetinin giderileceğini
belirtti.

ENBÜYÜK
EKSİĞİMİZ
MESLEKİEĞİTİM

Odalara yönelik
eleştirilerde de
bulunan Ali
Tabakoğlu, mesleki
eğitime yeterince
önem
verilmemesini,
odaların en büyük
eksikliği olarak
görüyor. Esnafın
çağın gerisinde
kalma sebebinin de

bu eksiklikten kaynaklandığı
tespitinden bulunan Başkan
Tabakoğlu;  İSTESOB Okulu’nun bir
öncü olmasını, ardıllarının da
ivedilikle ülkemize kazandırılması
gerektiğini belirtiyor.

Odaların bağlı bulundukları üst
kuruluşlara eğitim payı ödüyor
olması Tabakoğlu’nun, şerh koyduğu
konular arasında. Özellikle mesleki
eğitim kurumları olan odalara
ayrıcalık tanınarak, eğitim payının
alınmaması gerektiğini savunan
Başkan Tabakoğlu, bu muafiyetin
odaları eğitime katkı sağlama
konusunda teşvik edeceği
tavsiyesinde bulundu.

Ali Tabakoğlu, Silivri Birleşik
Esnaflar Odası olarak bugüne kadar
İŞKUR ile 13 proje
gerçekleştirdiklerini, ancak
şimdilerde İŞKUR’un eğitimi sadece
işsizlere veriyor olması sonucunda,
çalışmaların tıkandığını bildirdi.
Çalışan kitlenin de eğitilmesinin
önem arz ettiğini dile getiren başkan
Tabakoğlu, hem pratikte hem
teoride eğitilecek insanların çok kısa
sürede kalifiye eleman haline
geleceğini söyledi. Çalışan birçok
insanın şu anda yeterlilik belgesi
beklediğini haber veren Tabakoğlu,
"İŞKURyenibirdüzenlemeilebu
açmazdaninsanlarıkurtarabilir"
dedi. 

31 İstanbul Esnaf

BÜYÜKŞEHİR YASASI ESNAFI YOK EDER

AliTabakoğlu

Köyyerindekiesnafçareyidükkanınıkapatmaktagörüyor.
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Fırıncılar çalıştıracak işçi
bulmakta zorlanıyor. En
büyük sıkıntıları ise usta

eleman yetişmemesi. Bunun sebep
olarak da ülkemizdeki eğitim
seviyesinde yükseliş, insanların mavi
yakalı işlere yönelmesi gösteriliyor.
Bu arada hemen hemen bütün sanat
kollarında belirgin bir şekilde göze
çarpan usta-çırak ilişkisinin yok
olmaya yüz tutması, çalışma
hayatındaki değişiklikler, fırınlarda
çalışacak işçi bulmayı zorlaştıran ana
faktörler olarak göze çarpıyor.
Eleman bulmakta sıkıntı
yaşadıklarını dile getiren İstanbul
Fırıncılar Odası Başkanı FahriÖzer,
bu durumun, köklü sorunlar
barındırdığını, yekpare işverenin bu
problemi aşmaya gücü
yetmeyeceğini ifade etti. Tedbirden
ziyade teşvike daha çok öncelik

vereceklerini söyleyen Özer, son
günlerde gündemlerini pazar
gününün fırın işletmelerinde
dönüşümlü olarak tatil olması
yönündeki çalışmaların meşgul
ettiğini belirtti.

Fırıncıların Pazar gününü izinli
geçirmek konusundaki istekleri
yoğunlaşmaya başladı. Fırıncıların ne
kadar zor bir mesleği icra ettikleri
aşikâr. Haliyle istirahatı en çok hak
eden meslek grupları içerisinde başı
çekiyor. İnternet çağında kimse kas
gücü ile yapılan işlere yönelmiyor. Bu
iş kollarına rağbet gittikçe azalırken,
bu sıkıntılardan en çok payı da
fırıncılar almış gibi görünüyor.  Pazar
gününü fırın işletmelerinde, işçilerin
dönüşümlü olarak izinli geçirecek
olması, fırında çalışmayı bir nebze
olsa da cazip hale getirebileceğini;
fırıncının, en azından mevcut

çalışan kadroyu koruma konusunda
ellerini güçlendireceğini düşünen
insanların sayısı hiç de az değil.
Pazar tatili konusunda çözüm
arayışlarına değinen Fahri Özer
”Pazargününüizinligeçirmek
sadeceişçiiçindeğil;işvereniçin
develinimetolur.Fırıncılıkstresli
biriş.Bununcefasınıençok
işverençekiyor.Bugünbirfırına
gitseniz;hangisiişveren,hangisi
işçiseçemezsiniz.Fırıncılıkta
patronişçiayrımıyokturzira.
İşverenalıpbaşınıgidenun
fiyatlarıilebaşedecek,motorinile
mi…?Başındabinbirtürlüdert
var.Birdebunaişletmesinde
çalışacakelemanbulamama
sıkıntısıeklenince,fırıncılıkişin
içindençıkılmazbirhalalıyor.
Bugünfırıncılıkyapıpda,kaçan
işçisininyadaboşkadronun
yerinefırındaçalışmayaninsan
yoktur”diyen Özer, fırıncı
esnafının sorunlarını gözler önüne
seriyor.

HABER

MusaSayan,meslekte30.yılınıdoldurmuş.

Fırıncılar çalıştıracak
eleman bulamıyor
İnsanlığın en eski mesleklerinden biri olan fırıncılıkta, eleman bulmakta 
sıkıntı yaşanıyor. 

“Hedefimiz fırıncı okulu açmak”

FahriÖzer
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Ortalamanınüzerindebir
maaşveyatacakyer
veriyoruz!

Fahri Özer, bugün herhangi bir
fırında en düşük haftalığın, hafta
sonu mesaisi hariç 250 TL ile 300 TL
arasında değiştiğini kaydediyor ve
ekliyor ”Bugünfırıncılarınçalışa-
nınaödediğimaaş,pekçokmes-
lekgrubununüstündedir.İşçinin
sigortasıdayapılır,eğereviyoksa
yatakhanemizdekalır,kumanyası
dacabası.Türkiye’debuimkânları
işçisinesağlayabilmişkaçsektör
var?”diye de soruyor. Özetle bir fırın
işçisinin şahsi giderleri hariç, ay
sonunda eline net en az 1000-1200
lira para kaldığını ifade eden Özer,
Türkiye şartlarında sağladıkları bu
imkanların takdire şayan olduğunu
ama yine de iş arayanların insanların
ilgisini çekmeye yetmemesine de
şaşırdığını söyledi.

“Pazargünütatili,birçok
sorunuçözebilir”

Fırında çalışanların sıkıntılarını
bizzat muhatabında duymak adına
bir fırın çalışanın yanına gittik. Musa
Sayan,bir fırında, 30 yıldır pişirici
olarak çalışıyor. Kendisine ilk olarak;
‘Yaptığınız işten memnun musunuz’
diye sorduk? 

Sayan;“Ben,30yıldırbuişi
yapıyorum,dedemesleği…
buyurunbaşkabirişyapındeseler
yapamam.Haliylememnun

muyum,değilmiyim?Bilemem;
amamecburumonubiliyorum”
diyerek yanıt verdi.  Fırında
çalışmanın ağır külfetler getirdiğini
söyleyen Musa Sayan, yine de bu
mesleğin ruhunu taşıdığını, taze
ekmek kokusunun onu teşvik eden
en büyük olgu olduğunu belirtti.
Sosyal haklarının yetersiz
olduğundan dert yanan Sayan;”Bir
haftasonunueşimleçocuklarıma
geçirsem,dinlensembubenim
içinbüyükbirnimetolur.Dinlemiş
birişçi,ruhendefizikkendezinde
olduğundaveriminiikikatına
çıkarabilir,yetkililerinbunu
önemsemesinibekliyoruz”diyerek
sözlerini noktaladı. 

MESLEKOKULUAÇMAK
HEDEFLERİMİZDENBİRİ

İstanbul Fırıncılar Odası Başkanı
Fahri Özer, Fırıncılığın tüm
inceliklerini öğretecek, yeni ustalar

yetiştirecek okullar kurmayı
planladıklarının haberini verdi.

İnsanın ekmek ihtiyacı
bitmeyeceğine göre, insanlık tarihi
boyunca var olan bu mesleğin yine
insanın bulunduğu her noktada
faaliyetini sürdürmeye devam
edeceğini söyleyen Özer, bu işi bilen,
hakkıyla yapan, kalifiye eleman
istihdamının önemli bir husus
olduğunun altını çiziyor. ‘Eğitim
şart’vurgusu yapan Özer; bugün
çalışacak eleman bulmak konusu bir
yana, fırıncılığın, hamurkarlığın,
pişiriciliğin, nasıl yapıldığını bilen
insan sayısında ciddi oranda
azalmaların gözlemlendiğini
belirtti. Gelecekte bu durumun çok
daha büyük sorunlar yaratabilece-
ğinden endişe eden Özer, ileride
doğabilecek olası problemleri aşmak
için, fırıncılık eğitimi veren okulları
inşa etmeyi planladıklarının bilgisini
verdi. Özer, ”Temennietmiyorum
amayarınbirgün,fırıncılıkbüyük
şirketlerintekelindekalabilir.
Ekmeğimizmakineler,robotlar
tarafındanyapılabilir.Ozaman
makinelerceyapılmışbirekmek
nekadarsağlıklıvebugünkü
tadındaolabilir?Sanırımbu,
halkımızınarzuetmeyeceğibir
şeyolacaktır.Bizdeyumurta
kapıyadayanmadanönlemimizi
almayaçalışacağız.Yeninesilbize
gelmiyorsabizonlaragideceğiz”
dedi. 

“Hedefimiz fırıncı okulu açmak”
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HABER

Yolcu ve yük taşıyan ticari
araçlarda kış lastiğinin
zorunlu hale gelmesi,

otomobilcilerin kara kara
düşünmesine neden oluyordu.
Kararın acele alındığını savunan
görüşler, hazırlık safhasının çok kısa
olduğunu ve yeterince kar
lastiğinin piyasada bulunmamasına
yönelik eleştiriler yoğunluk kazandı.
Şoförleri rahatlatan haber, İSTESOB
Başkanvekili Mustafa
Nuhoğlu’nun, Trafik Denetleme
Şube Müdürü ile görüşmesinden
sonra geldi,“Kışlastiği
zorunluluğuhavaşartlarınabağlı
olacak.”

Ulaştırma Bakanlığı’nın aldığı

kararla ticari araçlara getiren kış
lastiği taşıma zorunluluğu
otomobilciler ve şoförler odasına
bağlı üyeleri panik yaşamasına
neden oldu. Denetimler, Emniyet
Genel Müdürlüğü, Jandarma Genel

Komutanlığı, Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı tarafından yapılacak. 

Kış lastiği taşıyamayan ticari
araçlara kesilecek ceza miktarı da
belli: 500 lira! Özel araçlara
ise kış lastiği zorunluluğu
getirilmedi. Bu uygulama;
taksici, minibüsçü, servisçi gibi
yolcu taşıyan ve kamyonetçi,
nakliyatçı vb. yük taşıyan ticari
araçlarda geçerli olacağından tüm
şoför esnafımızı yakından
ilgilendiriyor.

Verilere göre ülkemizdeki ticari
araç sayısı 1 milyon 200 bin
civarında. Kararın alınmasıyla bir
anda yoğun bir taleple karşılaşan
lastik üreticileri, çok kısa sürede kış

Kış lastiğinin hangi şartlarda 
kullanılacağı belirlendi

KIŞ LASTİĞİNDE İNİSTİYATİF VALİLERDE

Şoförleri rahatlatan haber, İSTESOB Başkanvekili Mustafa Nuhoğlu’nun, Trafik
Denetleme Şube Müdürü ile görüşmesinden sonra geldi, “Kış lastiği zorunluluğu
hava şartlarına bağlı olacak.”

MustafaNuhoğlu MustafaUzun
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Kış lastiğinin hangi şartlarda 
kullanılacağı belirlendi

KIŞ LASTİĞİNDE İNİSTİYATİF VALİLERDE
lastiklerinin tükendiğini açıkladı.
Kıştan önce bastıran bu karar ile
birlikte şoför esnafı eleştirilerini,
başta ulusal basın olmak üzere
birçok platformda dile getirdi.
Bunların arasında en dikkat çekeni,
kararın acele ve spontane
alındığına ilişkin eleştirilerdi.
Şoför esnafının hazırlıksız
yakalanması, yetkililerin de aldığı
kararın yeniden gözden
geçirmesine neden oldu. Hazırlıksız
yakalanan sadece şoförler değil,
lastik üreticileri de oldu. Gelen
haberler kış lastiğinin kara borsaya
düştüğü yönünde. 

İstanbul Esnaf ve Sanatkârlar
Odalar Birliği’ne bağlı şoförler ve
otomobilciler odaları da bu süreçte
girişimlerde bulunarak, şoför
esnafının mağduriyetini asgari
düzeye indirmek için görüşmelerde
bulundu. Görüşmeler sonucunda
bize açıklamalarda bulunan
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanvekili ve
Bağcılar Otomobilciler Şoförler
Odası Başkanı olan Mustafa

Nuhoğlu, kış lastiği zorunluluğu-
nun hava şartlarına bağlı olduğu ve
son kararın vali tarafından verilece-
ği şeklinde oldu. Başkan Mustafa
Nuhoğlu’nun diğer görüşleri ise
şöyle;”Şoföresnafımızbilinçli,kış
lastiğininbirzorunluluk
olduğunufarkındavebiranönce
önleminialmayaçalışıyor.kış
lastiğinibulabilenşuan
kullanmayabaşladı.Elindekış
lastiğiolmayanisecezayemeden
teminetmeninpeşinde.Ama
bildiğinizgibipiyasa,lastik
kıtlığıçekiyor.Bukonuyu
TrafikDenetlemeŞube
Müdürü’nedeaçtım.Kendisi
uygulamanınkarlıhava
şartlarındageçerliolacağını
söyledi.Şoföresnafımızınpanik
yapmasınagerekyok.”

CEZANINMAKBUZUDAHA
HAZIRDEĞİL

Gaziosmanpaşa, Küçükköy
Minibüs Otomobil Kamyon
Kamyonet ve Şoförler Esnaf Odası
Başkanı MustafaUzun,“Bu

uygulamaiçinkullanılacakceza
makbuzutrafikcezalarında
kullanılanmakbuzdanfarklı.Kış
lastiğizorunluluğunauymayan
araçlarakesilecekcezanın
makbuzudahenüzhazırdeğil.
Piyasadalastikdeyok.Alınan
kararınyetkisiillerinmülki
amirleriolanvalilereverildi.Ve
onlardalastiklerin
yetersizliğininfarkında.
Şehirlerarasındageneluygulama
isedevamediyor.
TrafikDenetlemeŞubeMüdür

Yardımcısıilebirgörüşme
gerçekletirdimodainisiyatifin
valilerdeolduğunusöyledi.
Valiliğinkışlastiğiuygulaması
içinhenüzbiremirvermediğini,
lastikşartınınhavaşartlarına
bağlıolacağınısöyledi.Zirakış
lastiğiancakkarlızeminlerde
kullanılabilir.Kuruasfalthem
aracahemdeyolazarar
verecektir.Çokşükürkiyetkililer
bunlarınfarkındaveşoför
esnafınınboğazına
sarılmayacaktır.”

Karaborsayadüşenkışlastiklerinialmakisteyenler,yüksekfiyatlarödemekzorundakalıyor.
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Mahrukatçı esnafı birbiri ardına kepek kapatıyor

Doğalgazın İstanbul’da
gittikçe yaygınlaşması,
mahrukatçılık mesleğini

tarihe gömmeye başladı.
Mahrukatçılar Esnafı Odası Başkanı
MuvakkarGarzan, konuyla ilgili
çok çarpıcı bir tabloyu gözler önüne
serdi.  1998 yılında 3 bine  yakın
mahrukatçı esnafı bulunurken,
bugün bu rakamın 230-250’ye
indiğini belirten Garzan;”İnsanlar
dahaçevrecivedahakullanabilir
olduğunainandıklarıdoğalgaza
yadaelektrikliısınmasobalarına
yönelmeyebaşladı.Haliylebuda
bizimişlerimizikötüetkiledi.Peşi
sırakapananmahrukatçıların
haberigeliyor”dedi. Doğalgaz
zamlarının da, sektör lehine bir

gelişme yaratmadığını söyleyen
Garzan, bunun başlıca sebebinin
kışın tam olarak gelmemesine
bağladı. İklim değişikliğinin de ciddi
sorunlar doğurduğunun altını çizen
Muvakkar Garzan, sözlerine şöyle
devam etti,“Yılınsonayıgelmeden
kışınyüzünügörmedik.Oda
birkaçgünlükgeçicisoğuklardı.
İstanbulyinebildiğimizgibi
devamediyor.İklimdeğişikliği
önemlibirhusus.Küreselısınma,
yakacaktüketiminiciddioranda
düşürüyor.Yineİstanbulözelinde
bakarsak,bugünyeniyapılan
binalarınpekçoğundabacalarının
olmadığınıgörüyoruz.Hadi
halkımızkömüryakmaya
başlayalımdese,olurya!Depremi

var,afatıvar,altyapıbiranda
çökerdebuinsanlarsoba
yakmayamecburkalsa,ne
yapacaklar.Belediyelerin,evlerin
imarıplanlanırkenbuayrıntıyada
yervermelerigerekiyor.”

Haksız rekabetin de, bu olumsuz
gidişattan sorumlu olduğunu
vurgulayan Garzan; Çevre ve
Şehircilik Bakanlığı’nın,“KatıYakıt
SatıcıBelgesi”olmayan esnafın
kömür ve odun satışını yasakladığını
hatırlattı. Çok ağır yaptırımları
olmasına rağmen, bu yaptırımların
uygulanmamasından dolayı
mahrukatçı esnafının mağdur
olduğunu belirten Muvakkar
Garzan; ”Bizmahrukatçılaresnafı
olarakrekabettenkorkmuyoruz.
Buyursunlaryapsınlar,eğer
serbestpiyasaekonomisivarsabu
ülkede,buişiyapmaktaherkes
özgürdür.Amaeşitşartlarda
olmalı.Bununaltınıçizmek
istiyorum.Mahrukatçıesnafı
olarak,ÇevreveŞehircilik
Bakanlığıtarafındansıkıbir
denetimetabitutuluyoruz.Şimdi
kömürsatabilmekiçin“KatıYakıt
Satıcı”Belgesialınmasıgerekiyor.
Amaneyazıkkibubelgesadece
mahrukatçılardanisteniyor.Öte
yandanbuişlerlealakası

HABER

ÜYE SAYISI 3 BİNDEN
250’YE DÜŞTÜ 
Doğalgazın yaygınlaşması, elektrikli soba kullanımı derken mahrukatçı kepenk 
indirmeye başladı. Bir zamanlar İstanbul’da sayıları 3 binleri  bulan mahrukatçı 
esnafından, geriye sadece 230’u kaldı. Bu durum akıllara mahrukatçılık 
tarih mi oluyor? Sorusunu getirdi.
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Mahrukatçı esnafı birbiri ardına kepek kapatıyor
olmayan,sucunun,marketin,
hattanalburunbilekömür
sattığınıgörüyoruz.Sorundabu
noktadadoğuyor.Devletbizden
KatıYakıtSatıcıbelgesiniisterken
bunuonlardanistemiyor,talep
etmiyor.Bizimbelediyelerden
aldığımızkömürveodunsatıcısı
ruhsatımızvar.Amaonlardaalsın;
yadadevletbunukontroletsin,
belgesiolmayanlaracezai
yaptırımlaruygulansın,buçok
önemlibirnokta.Göz
yumulduğunugörmekçoküzücü
gerçekten”ifadelerin kullandı. 

Belediyelerin sosyal yardımlaşma
adı altında yaptığı bedava kömür
dağıtımına karşı çıkmadıklarını
belirten Garzan, bu projeleri devletle
beraber el ele yapmayı teklif etti.
Garzan; ”Buişiortaklaşa
yapabiliriz.Sizvatandaşakupon
verin,bizimdepolarımızı,
nakliyelerimizikullanın,
vatandaşakömürübizverelim.
Bendeazındanişçivenakliye
masraflarımıçıkarayım.Kaldıki,
mahalledefakirkim,ihtiyaçsahibi
kim?Eniyibizbiliriz.Ben,bedava
dağıtılankömürlerdenalıpbize
satmayaçalışançokinsanaşahit
oldum”dedi ve bu tabloların tekrar

yaşanmaması için işbirliğine sıcak
baktıklarını kaydetti.

Soba zehirlenmelerine de
değinen Garzan, kömürden dolayı
yaşanan ölümlere ve kömürün
havayı kirlettiğine ilişkin iddialara
cevap verdi:  Halkın kömürün nasıl
kullanılmasını gerektiğini
bilmediğini söyleyen Muvakkar
Garzan, tespitlerine şöyle devam
etti; “Bakınbenkimyamühendi-
siyim.Yanmaolayınıanlatırken,
hemaldığımtahsildenhemdeüç
nesildirİstanbul’dakömürsatan
esnafailesindengelenbiriolarak
iddialıkonuşuyorum.Kömür
çevrecibiryakacaktır
demekmümkündeğil
elbet.ÖzellikleTerkos
tarafındaçıkarılan
kalitesizkömürlerbu
durumaönceliketti.
Kömürdendolayı
yaşananhava
kirliliğineveölümlere
gelirsek,bütün
samimiyetimle
söylüyorum,buelim
durumların
yaşanmasınınen
büyüknedeni,
bilinçsizkullanım.Öte

yandan,illadahavakirliliğinden
demvurulacaksa,halihazırda
arabalarındoğayaverdiğizararla,
kömürünçevreyeverdiğizararı
kıyaslamakgerek,aradanasılbir
uçurumolduğugörülecektir”
ifadelerini kullandı. 

Halkı bilinçlendirmek için teklifler
sunduklarını söyleyen Garzan,
televizyonlarda kamu spotu başlığı
altında reklamlar yayınlayarak, halkı
bilgilendirebileceklerini belirtti.
Kendilerine bu fırsatın verildiği
takdirde üzücü olayların önüne
geçmekte önemli bir adım
atılacağını kaydetti.

MuvakkarGarzan
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“Görev sahipleri vazifelerini yerine getirmeli”

Daha önceki sayılarımızda
müjde ile verdiğimiz
emlakçılarda “Mecburi

StandartTebliği’ni”yerine
getirmeyen emlakçıkların
kapatılacağını dair haber, havada
kaldı. Mecburi Standart Tebliği ile
gelen kurallara uymayan
emlakçıların yasaya rağmen ilgili
makamlarca denetlenmemesi
Umum Emlak Komisyoncuları
Odası’nın en çok başını ağrıtan
konu oldu. Başkan SabriAteş uzun
zamandır sürdürdükleri çözüm
arayışlarının şu ana kadar sonuç

vermediğini söyledi. Bilim
Sanayi ve Teknoloji İl
Müdürlüğü’nü işaret eden
Başkan Ateş, İl Müdürlüğü’nün
Resmi Gazete’de yayımlanmış bir
tebliği yerine getirmediğini ileri
sürdü. Her gün aynı sorunla
uğraşmak ve aynı mücadelenin
içinde olmanın kendilerini
yıprattığını ifade eden Sabri Ateş,
Ankara’da verdikleri mücadelenin,
emeğin bürokrat engeline
takılmasına isyan etti. “Yeni Türkiye”
döneminde bu gibi keyfi
uygulamalara yer olmadığını

düşünen Sabri Ateş, sorumluluk
sahibi olan kurumları göreve davet
etti.

Mecburi Standart Tebliği’nin
içeriğine de değinen Sabri Ateş,
“Bustandartlar,emlak
komisyonculuğuhizmetlerinin
genelkurallarınadairdir.Bu
tebliğilebirlikteemlakçılıkbir
emekliişiolmaktançıkacak.
Yasadışınındaönünegeçecektik.
Butebliğ,meslekodalarına
kayıtlıolmayızorunluhale
getiriyorveenönemlisiemlak
komisyonculuğunubiryaniş
olmaktançıkarıyor.Emlak
komisyonculuğudışında
herhangibirişyapmasıbutebliğ
ilebirlikteyasaklandı.Bilindiği
gibibakkalbileemlakçılıkyapar
oldu;küçükbirodakiralayıpbir
taburebirmasailekendini
emlakçıilanedenlerinsayısıçığ
gibibüyüyüncebunabirdur
demekgerekti.Bizdebunu
yaptık,devletbüyüklerimizde
destekverdi.”

Tebliğin sadece emlak
komisyoncularının yararına değil,
sade vatandaşın da lehine
olduğunun altını çizen Sabri Ateş,
bu tebliğ ile ne vatandaşın
dolandırıcıların gazabına
uğrayacağını ne de emlakçının

HABER

EMLAKÇI TEBLİĞİ
HAVADA KALDI
Emlak komisyoncularının duyanı hayrete düşürecek bir sorunu ile karşılaştık. Birçok
oda, üyelerinin yararına olacak yasaları Meclis’ten geçirebilmenin peşindeyken,
Emlak Komisyoncuları, çıkarttıkları bir yasanın uygulanmamasından yana şikayetçi.

BaşkanSabriAteş,ResmiGazete’deyayınlanan
MecburiStandartTebliği’ninuygulanılmamasındanşikayetçi.
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“Görev sahipleri vazifelerini yerine getirmeli”

kayıt dışı ile mücadele etmek
zorunda kalmayacağını savundu.
Bu noktada Sabri Ateş, “Tabi
uygulanabilirse!”demekten de
kendini alamadı. Emlakçılığın adını
kötüye çıkaranlara veryansın eden
Sabri Ateş, namusu ile bu işi icra
eden insanların haklarının göz göre
göre yenilmesini
kabullenemediğini dile getirdi.

Emlak komisyoncular odasının
kurucu başkanı olan Sabri Ateş,
sağlığını, maddiyatını bu yolda
harcadıktan sonra emeğinin
karşılığını alamamış bir insan olarak
karşımıza çıkıyor. Baş koyduğu bu
yolda zaman zaman hayal kırıkları,
pişmanlıklar yaşasa da, Umum
Emlak Komisyoncuları Odası
Başkanı’nın yaktığı Ateş sönmüş
değil.

ŞAHTIKMATOLDUK
Sektörle ilgili bilgileri bizlerle

paylaşan Sabri Ateş, son beş yılda
hızla büyüyen emlak sektöründe
bazı şirketlerin tröst haline
gelmekte olduğunu iddia etti.
Tasarımından yapımına en
sonunda pazarlanmasına kadar
olan sürecin tek başına bir firmanın

yürütmesini emlak sektöründe bazı
kolları kangren edeceği görüşü
hakim. Bunlardan biri de emlak
komisyoncuları odası gibi duruyor.
Büyük şirketlere, yeni binalarının
satışında ortak hareket etme
çağırısında bulunan Sabri
Ateş, tecrübemizle,
profesyonelliğimizle ve kurulu bir
düzenimizle, aranan şartları yerine
getirmekte güçlük
çekmeyeceklerini söyledi.

Odasının durumundan da
bahseden Sabri Ateş, üye sayısını
6.400 olarak verirken, bunların
içinde aidatlarını düzenli bir şekilde
veren esnaf sayısının çok az
olduğunu söyledi. Kayıtlı üye
sayısının bir emlak komisyoncu
odası için azlığı dikkatimizi çekiyor.
Bunun nedenini sorduğumuzda
Sabri Ateş, kayıt dışılığı ve Ticaret
Odası’na gidenlerin çokluğuna
bağlıyor. Ateş,“Onyılevvel
kraldık,şuonyıliçerisinde
sürünüyoruz.Aidatlarımızı
toplayamıyoruz.Onyılöce
kasamızaparagiriyordu,
istediğimizherşeyi
yapabiliyordukamaşuanda
hiçbirçalışmayapamıyoruz.

TicaretOdası’ndakayıtücretleri
dahadüşük,hâliyleesnaf,hiçbir
hizmetalamadığıhaldeTicaret
Odası’nagidiyor.Maalesefbu
konuyunegeçmişte
düzeltebilirlernedebugün.Şu
andabirlikbaşkanıyokşunu
yapmasıgerekir,yokbunu
yapmasıgerekirgibikonuş-
malarıbırakalım.Bütünodabaş-
kanlarınınelinitaşınaltınakoy-
masılazım,bütünodalarmüca-
delevermişolsa,ozamanbelki
deodalarrahatlıklaüyelerinden
aidatlarınıalabilir”dedi.

Umum Emlak Komisyoncuları
Odası, emlak komisyoncuları ve
danışmanları kursu da veriyor.
Akademik düzeyde yürütülen bu
çalışmada dersleri akademisyenler,
üniversiteden gelen hocalar
veriyor. Katılımcılara, haftada beş
saat ve toplamda 120 saat eğitim
veriliyor. Kursiyerlere, seviye tespit
sınavı sonrası sertifika dağıtılıyor.
Bu kurslara olan yoğun talepten
dolayı memnuniyetini dile getiren
Oda Başkanı Sabri Ateş, odanın
belini doğrultan yegane gelir
kaynağının bu kurslar olduğunu
söyledi.
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Yönetim, uygarlık tarihi boyunca örgütlen-
miş toplumların ilgi duydukları bir
kavram olmuştur. Yönetim, günümüzde

de önemini koruyan bir kavram olarak değer-
lendirilmektedir.

İnsanlar, türlü nedenlerden ötürü amaçlarına
ulaşabilmek için başkaları ile işbirliği yapmayı ve
tek başlarına ulaşamadıkları amaçlarına bu işbirliği
sayesinde ulaşmayı zorunlu görmüşlerdir.

Yaşamın farklı alanlarında sürdürülen çalış-
maların istenilen amaçlara istenilen en iyi bir
şekilde yöneltilebilmesi için insanın karşısına
yönetim kavramı çıkmaktadır.

Yönetim: Amaçların etkili ve verimli biçimde
gerçekleştirilmesi için bir insan gurubunda işbir-
liği sağlamaya yönelik faaliyetlerin tümünü ifade
eder.

Yönetimin bulunduğu yerde mutlaka yönetici
de vardır. Öyleyse yönetici kimdir?

Yönetici: Amaçlanan işlerin yerine getirilmesi
için gurubunu örgütleyen, çalışanları aynı amaca
yöneltip koordine eden, denetleyen ve kısaca
sorumluluğu üstlenen kimsedir.

Sorumluluk almak her zaman bir benimsemeyi,
bir üstlenmeyi gerektirir. Sorumlu kişi, yönetim
yükümlülüğünü yük olarak taşımaz. Her şeyden
önce bir bilinç sorununu ortaya koyar. Neyin
sorumlusu olduğunun bilincinde değilse herhangi
bir sorumluluk yüklenemez.

Sorumluluk kavramının temelinde özgür bilinç
ve o bilincin gerektirdiği özgür eylem bulunacak-
tır. Sorumluluk almayan yönetici, hiçbir zaman
yetki kullanamaz ve başarılı da olamaz.

Konuyla ilgili tarihî bir örnek verelim. Resmî bir
ziyaret için Türkiye’ye gelen İngiltere Başbakanı
W. Churchill Atatürk ile görüşmektedir. Görüşme
sırasında Churchill Atatürk’e sorar: “Kurtuluş

savaşını nasıl kazandınız?” Atatürk, genç
yaverinden silahını ister. İçinden tüm mermileri
çıkarır. Dışarıdan bir nöbetçi askeri çağırtır ve ta-
bancayı uzatır. “Kendini vur!” der. Asker bir saniye
tereddüt etmez, tabancayı şakağına dayar ve tetiği
çeker. Churchill hayretler içerisindedir. Atatürk,
“İşte böyle kazandık!” der.

Sorumluluk bir gönül işidir. Sorumlu olmak
umutlu olmaktır. İnsan hem sorumlu hem umutsuz
olamaz. Sorumluluk almak, bir sonuca yöneliktir
ve sonuç almayı gerektirir. Sorumluluk almak,
gerçek bir kafa ve beden sağlığına sahip insanların
harcıdır.

Zorla yapılan iş, sorumsuzca yapılan iştir. O du-
rumda sorumluluk başkalarına aittir. Bilinç düzeyi
çok aşağılarda olan kişiden sorumluluk beklemek
yanlıştır. Bir dış müdahale ile zedelenmiş bir so-
rumluluk, sorumluluktan çıkar, güdümlülüğe
dönüşür.

Yöneticinin sorumluluğu yanında yetkisi vardır.
Öyleyse yetki nedir? Yetki: Başkalarının davranışını
etkileyecek kararı verebilme gücü, başka bir
deyişle yöneticinin karar verme hakkı şeklinde
tanımlanır. Bazı yöneticiler, verdikleri karar neti-
cesinde gelebilecek risk korkusundan mevcut
yetkilerinin tamamını kullanmadığından başarı
grafikleri daima düşüktür.

Bir yöneticinin başarılı, diğerinin başarısız ol-
masının nedeni, önceden belirlenen hedeflere
ulaşılmasında yöneticinin görev, yetki ve sorumlu-
luğunu kullanmasındaki kalite farkıdır.

Gerek kamu, gerekse kamu niteliğinde olan
kurum ve kuruluşlarda görevde bulunan yönetici-
lerin, kurum ve kuruluşlarına bağlı insanlara fay-
dalı olma heyecanı ve onurlu bir görevi
yürüttükleri inancında olduklarını
düşünmekteyiz.

YÖNETİM-YÖNETİCİ-GÖREV,
YETKİ VE SORUMLULUĞUN

KULLANILMASI

MAKALE

Metin İÇTEM
İSTESOB Eğitim Müdürü
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Küçükköy’de“GençlikKurulu”oluştu.
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Gaziosmanpaşa Küçükköy
Esnaf ve Sanatkarlar
Odası Başkanı Erkan

Kaya, genç esnafın bir araya
gelmesi, esnaf sorunlarının

çözülmesi ve yeni projeler
üretilmesine dair“GençKurul”
çalışmalarını başlattı. Bu kapsamda
odaya üye Genç esnafla  kahvaltıda
bir araya gelen Başkan Kaya, genç

esnafın sorunlarını dinledi.
Gençlerin sorularını yanıtlayan
Başkan Kaya, birlik ve beraberlik
içerisinde sorunların üstesinden
gelineceğini ve yeni projelerin

gençlerle daha çabuk
başarıya ulaşabileceğini
ifade etti. Konuşmasında
Mesleki Yeterlilik
belgesine değinen Erkan
Kaya, gençlerimizin
ustalık belgelerini
almaları ve mesleki
alanda gerekli eğitimlere
sahip olmaları
gerektiğini söyledi.

41 İstanbul Esnaf

MHP İstanbul Milletvekili
CelalAdan(MHP Siyasi
İşler, Parlemento ve

Hükümet İlişkilerinden Sorumlu
Genel Başkan Yardımcısı) veAtila
Kaya(Mesleki ve Sivil Toplum
Kuruluşlarından Sorumlu Genel
Başkan Yardımcısı) İSTESOB'u ziyaret
ederek Başkan FaikYılmaz'dan
esnaf sorunlarını dinlediler. 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
2012 yılını değerlendirirken 2013 yılı
başından itibaren uygulanmaya
başlayacak yeni yasalardaki
tedirginlikleri anlattı. Özellikle yeni
gıda yasasına bağlı olarak başta
lokanta ve pastaneler olmak üzere
gıda işyerlerine belge sorunları

sebebiyle cezlar kesileceğini
belirten Yılmaz, bu konuda
İlçe Tarım Müdürlükleri’nin
uygulamanın ilk yılında
esnek davranmları
gerektiğini dile getirdi.

MHP'li vekiller Celal
Adan ve Atila Kaya ise esnaf
sanatkarın ve bu
teşkilatların günün
ekonomik ve sosyal
koşulları karşısında daha da
küçülmeye, yok edilmeye
terk edilemeyecek kadar önemli
olduğunu, Türk toplumunun bel
kemiği olduğunu söyledi. Esnaf ve
sanatkarın geleneğimizin,
kültürümüzün vazgeçilmez unsurları

olduklarını ifade eden Celal Adan
ve Atila Kaya,  sorunların çözümü
için gereken bütün desteği vermeye
hazır olduklarını ifade
ettiler.   

MHP GENEL BAŞKAN 
YARDIMCILARI İSTESOB’DA

Erkan Kaya’dan gençlere destek

HABER

Küçükköy’de“GençlikKurulu”oluştu.

CelalAdan,FaikYılmazveodabaşkanlarıile
birlikteesnafsorunlarınımasayayatırdı.
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Bir dönem Balık Satıcıları
Odası’na bağlı 1500 üye
varken, bugün üye

sayısının 400’lerde seyrediyor olması,
Başkan YaşarGün’ün canını sıkan
durumların başında geliyor. Çok
sayıda balıkçı esnafının İstanbul
Ticaret Odası’na kayıt yaptırdığını
söyleyen Gün, birebir diyaloglarla
esnafı ikna etmeye çalıştığını belirtti.
Bunlardan bazısı Başkan Gün’ün
telkinleriyle ait olduğu yere
dönerken, bir kısmı da gerçekleri
görmesi neticesinde, kaydını Balık
Satıcıları Odası’na taşıdığının savını
bizlerle paylaştı. Nedir o gerçekler
diye sorduğumuzda Başkan Gün;
“Esnafın,İTO’yakayıt
yaptırmasınınbaşlıcasebebiüye
aidatlarınındüşüklüğü,buonlara
ilkbaştacazipgeliyor.Birikincisi
debankalarıngözünde
kredibilitesiyüksekbirişyeri
imajıyaratmak.Bununmümkün
olmadığınıanlamasıgeçolmuyor
tabiki;birşekildeyüksekkredi
almayabaşarmışesnafdafaizin
altındaboğuluyor.İTO’nun
sunduğupembehayallertablosu
yokolupgidiyor.Zamanla
ayırdınavarıyorki,İTOesnafın
mekanıdeğil.Bizimgibiküçük-
ortaölçekliesnafİTO’nunbüyük

şirketleriarasındakaybolup
gidiyor.Kimseninoradaesnafın
derdineçareolduğudayok.
Nihayetindeonunhalindeneniyi
anlayacakolankuruma,yanibize
geliyor” şeklinde konuştu.

Tatmin edici seviyede olmasa da,
dönüşlerin olması, Başkan Gün’ü
memnun eden
hususlardan biri.
Karaköy, Kumkapı,
Eminönü, Sarıyer,
Üsküdar sahillerindeki
balıkçılarına da
değinen Gün, özellikle
bu mekanlardaki
esnaflarının balıkçılık
ahlakına uygun
hareket ederek, hem
vatandaşımızın hem
de balıkçı camiasının
yüzünü
güldürdüğünü
söyledi. Bu senenin
bereketli bir sezon
olarak geçirdiklerini de
açıklayan Başkan Gün,
en çok palamut,
çinekop, sarıkanatın
avlandığını sözlerine
ekledi. 

Konu, kayıt dışı
işletmelere geldiğinde

Gün, kayıt dışılığı, balıkçı esnafının
İTO’ya kayıt yaptırmasından daha
büyük bir sorun olarak niteliyor.
Sokak aralarında kurulan pek çoğu
seyyar olan balık satıcılarının haksız

HABER

BaşkanYaşarGün,balıksatışlarındanmemnun.

BALIKÇILARDA 
2012 BEREKETİ
Balık Satıcıları Odası Başkanı Yaşar Gün, 2012’nin balıkçı esnafı için bereket yılı
olduğunu söyledi. Gün, bu arada Balıkçılar Esnaf
Odasının üye sayısındaki azalmaya dikkat çekti. 
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rekabet yaratmakla beraber, ülke
ekonomisine çok büyük zararlar
verdiği görüşünü bizlerle paylaştı.
Oda kaydı olup olmadığını kontrol
etmeye gittiklerinde,  maliye kaydı
bile olmayan esnaflara rastladığını
belirten Başkan Gün,“İştebu
noktadansonraişbizden
çıkıyor;devletinacilen
denetimleriniarttırması,ağır
yaptırımlarındapeşinden
gelmesi”uyarısında bulunuyor.
Büyükşehir Belediyesi’nin
Kumkapı’daki Balıkçılar Çarşısı’nı
kaldırma planları olduğunu
hatırlattığımızda Gün, Kumkapı’nın
400 yıllık bir tarih olduğunu,  eğer
iddia edildiği gibi esnafın Gürpınar’a
taşınması halinde, doğacak zararı ve
mağduriyeti düşünmek bile
istemediğini söyledi. Bu noktada
Başbakan’ın ilgisini bekleyen Gün,
“BaşbakanımızRecepTayyip
Erdoğan’ınbalıkçıesnafınızor
durumdabırakacakbiradıma
müsaadeetmeyeceğineolan
inancımızbakidir” ifadesini
kullandı.  İstanbul Su Ürünleri Hali
Müdürü ArifİrfanEker’e minnettar
olduklarını da belirten Başkan Gün,
A. İrfan Eker’in meslektaşlarına

gösterdiği ilgisi ve desteğinin balıkçı
camiası tarafından büyük bir
memnuniyetle karşılandığının altını
çizdi.

OYUNBAŞLADIKTANSONRA
KURALDEĞİŞMEZ

Balıkçı esnafının şikayetleri
arasında önemli yer tutan bir diğer
nokta ise, Gıda, Tarım ve Hayvancılık
Bakanlığı'nın geçtiğimiz dönemde
gırgır avcılığında derinliği, 18
metreden 24 metreye çıkartmış
olması. Başkan Gün sözlerine,
“Gırgırcılarbizimcandamarımız”
diyerek başlıyor. Ve gırgırcıların
yaşayacağı herhangi bir sorunun
bütün bir sektörü etkileyeceğinden
endişe ediyor. Avlanmada derinliğin
24 metreye çıkartılmasına hayretle
karşılayan Başkan Gün, tepkisini şu
sözlerle ifade etti; “Gırgır
teknelerimizinbütüntertip
tertibatımaksimum18metrede
avlanmayaelverişli.Derinliğin
arttırılmasıdemek,teknelerin
tertibatlarınındadeğişmesi
anlamınageliyorki,buda
neredenbaksanız400ile500bin
liraarasındabirmasrafdemek.
Balıkçıdahasezonunilkbalığını

tutmamış,nasılbulsunparayıda
yenilesinteknesini?”Yetkilileri bu
yasağı almaya iten şartları öğrenmek
istediğimizde ise Başkan Gün, ”Acı
tarafışuki;buyasağın
genişletilmesineanasebep,
akademisyenlervebazısivil
toplumkuruluşlarınınbilgisizce
açıklamaları.Balığınortalama
boyununaltındaavlandığınadair
şikayetler,devletimiziharekete
geçirdiveböyledüzenleme
yapıldı.Halbuki,bizimle,yani
hayatınıbuişlerevermiş,
ekmeğinibalıktankazanan
insanlarlakonuşsalar;yetkilileri,
akıllarındahiçbirşüphe
bırakmayacakşekilde
aydınlatırdık.Neyazıkki,
tezgahlardabalıkboylarının
ölçülüp,esnafıncezalandırıldığına
bileşahitolduk”diyen Gün,
sözlerini bir parodiye can verecek
şekilde tamamlıyor,“BizleriGalata
Köprüsü’ndebalıktutaninsanlar-
lakarıştırıyorlarsanırım,biz
tonlarcabalığıbirdentutuyoruz,
aralarınakarışanyönetmeliğe
uymayanniteliktekibalıklarınasıl
ayıklayalım,bumümkünmü?”
diye sözlerini tamamladı.

Balıktezgahları2012yılındadoldutaştı.

BaşkanYaşarGün,balıksatışlarındanmemnun.
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“Dünya Çin gerçeği ile yüzleşmekte gecikti”

1985 yılında, hazır giyim
işletmelerine kalifiye
eleman yetiştirtmek için

kurulan okul, şimdilerde sınıflarını
dolduracak öğrenci bulmakta
zorlanıyor. Açıldığı günden bugüne
kadar yoğun taleple karşılanmış
okul, eski günlerini mumla arıyor.
NiyaziKarakahya, azalan ilgiden
dem vururken, okulun az kişiye de
olsa, eğitim vermeye devam ederek
misyonlarının sekteye uğramasına
izin vermediklerini söyledi.
Öğrencilerin aynı zamanda çalışan

insanlardan oluştuğunun bilgisini
veren Başkan Karakahya,
vatandaşların hem pratikte hem de
teoride gelişme fırsatı
yakaladıklarını ifade etti.
Talebin geçmiş zamanlara nazaran
düşüş göstermesinin nedenleri
arasında, insanların böyle bir
okulun varlığından haberdar
olmamasını ana etken olarak
gösterdi. 

Bu okuldan mezun olmuş ve
sonunda altın bileziği koluna takma
hakkı kazanmış pek çok kursiyerin

şimdi büyük şirketlerde önemli
mertebelerde görevler edinmesi bu
eğitim kurumlarının önemini ortaya
koyuyor. Haliyle Başkan
Karakahya’nın da tespit ettiği gibi,
bu okula ilginin azalmasının,
tanıtım yetersizliğinden
kaynaklandığı belirtiliyor. Kurs,
eğitim sezonu boyunca devam
ederken, toplamda iki yıl sürüyor. İlk
yıl temel modelistlik eğitimi
verilirken, ikinci yıl bilgisayarlı
modelistlik eğitimi alan kursiyerler;
kalıp çıkarma, pastal çizme,

HABER

Azsayıdakikursiyerler,modelistlikgibinitelikisteyenbecerileribuatölyedekazanıyor.

KONFEKSİYON OKULUNDA 
SINIFLAR  DOLMUYOR
Konfeksiyoncu Terziler Odası Başkanı Niyazi Karakahya, 30 yıllık bir eğitim 
kurumlarının, son yıllarda öğrenci bulmakta ciddi sıkıntılar yaşadığını ifade etti. 
Tek derslikte 15 kişi ile eğitime devam ettiklerini söyleyen Başkan Karakahya, 
gelecekten kuşkulu.
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“Dünya Çin gerçeği ile yüzleşmekte gecikti”
modelistlik gibi nitelik isteyen iş
becerileri kazanmış aranan bir
çalışan haline geliyorlar. 

Tekstil sektörünün günümüz
sorunlarına da değinen başkan
Karakahya, tekstil sektörünün hal ve
gidişatını Çin öncesi ve Çin sonrası
olarak ikiye ayırdı. Bugün odasına
bağlı 4000 işyeri ile, İSTESOB
içerisinde en kalabalık odalardan
biri olma özelliğini koruyan Erkek,
Kadın Konfeksiyoncu Terziler Odası,
buna rağmen geçmişle
kıyaslandığında, üye sayısında
düşüşü gösteriyor. Bu düşüşle ilgili
olarak  Başkan Karakahya, ”Tekstil
sektöründeçokbüyükgerileme
varmaalesef!Oranlardabu
gerilemeyiyüzde50olarakifade
edebilirim.Eskidensizde
şahitsinizdir,herköşebaşında
neredeysebirtekstilatölyesi
vardı.Oşaşalıdönemgeride
kaldı.Günaşırıdükkanınakilit
vuranbiresnafınhaberigeliyor.
Çalışanişletmelerdezor
durumda,borcuniçinde
dükkanlarınıdöndürmeye
çalışıyor.Artıkgelirgideri

karşılamıyor,2012
yılındageldiğimiznokta
bu.2013’ün,rüzgarı
tersinedöndürmesini
bekleyeceğiz"şeklinde
konuştu.

ÇİNMALLARININ
PİYASADAKİİSTİLASI
SÜRÜYOR
"DünyaÇingerçeğiile

yüzleşmektegecikti"
diyen Karakahya, şimdi
tekstilden otomotive kadar
pek çok sektörü istila etmiş
olan Çin malları ile baş etmenin
imkansız hale gelmesinden
şikayetçi. Karakahya,  Devletin bu
yönde önlemler almayı denediğini,
lakin bu önlemlerin de cılız kaldığı
noktasında eleştirilerini sıraladı:
“Hükümet,Çinmallarınagümrük
kapısındagetirilenvergileri
arttırdı,yinedebubirçözüm
olmadı.Zirabüyükşirketler,
küçükesnafgibikolaylokma
olmadığındanalternatifyollara
yöneldi.ÇinmallarartıkAvrupa
üzerindengetiriliyor.Bulgaristan

gibiülkelerdekurulanşirketler
tarafındanTürkiye’ye
sokuluyor.”

Devletin hangi noktalarda
adımlar atmasının, sektör lehine bir
gelişme yaratacağını
sorduğumuzda Karakahya; “Küçük
esnafındevletdesteğiolmadan
hayattakalmasıimkansız,bu
noktanınaltınıçiziyorum.Bizlere
vergilerimizde,sigortalarımızda
mümkünsepimlerimizde
yapılacakindirimlerkurtarıcırolü
üstlenebilir”dedi. 

NiyaziKarakahya
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“30 yılda değişen bir şey yok”

NiyaziYaşar, İstanbul’da
esnaflığın simgesi haline
gelmiş bir isim, bu sene

düzenlenen Ahilik Haftası’nda da yılın
Ahi Babası seçilme gururunu yaşadı.
Esnaflığın ahlakına vurgu yapan
açıklamalarıyla dikkat çeken Başkan
Niyazi Yaşar, 50 yılı devirmiş
tecrübesiyle, İstanbul’un dünü ve
bugününü siyah beyaz karelerden
renkli sütunlarımıza taşıyor.

Otel işletmelerinde müşterilerin
çoğunluğunu yabancı turistler
oluşturuyor. Dolayısıyla İstanbul’u
ziyaret eden turist sayısındaki azalma,
otelcilere direk tesir eden bir durum.
Başkan Niyazi Yaşar, turist sayısındaki
azalmanın nedenlerini şöyle aktardı,
“2011senesiesnafımıziçiniyi
geçti.Bundaİstanbul’unAvrupa
kültürbaşkentiolması,uluslararası
organizasyonlaraevsahipliği
yapmamız,geçensenekigrafiği
olumlukılanunsurlardı.Fakat
2012yılıiçinaynışeylerisöylemek
mümkündeğil.2012verileri,bizim
biröncekiseneyekıyaslayüzde10
gerideolduğumuzugösteriyor.
Avrupa’yısaranekonomikkriz,
dünyanınbirçokköşesinde
cereyanedenkaotikortam,dünya
insanınınbaşınıdışarı

çıkartmasınaizinvermedi.”
Başkan Yaşar, Türkiye’nin son

dönemde izlediği dış politikanın,
bölge ülkeleriyle yaşadığı gerilimin
de, turisti ülkemizden uzak tuttuğunu
savundu. Ülkemizin hak ettiği şekilde
bir turizm ülkesi olamaması Niyazi
Yaşar’ın da içerlediği bir durum.
Niyazi Yaşar, alt yapı hizmetlerine
yatırımların arttırılması, ulaşım ve
modern şehircilik faaliyetlerine
öncelik tanınması halinde, Türkiye’nin
bir dünya markası olma yolunda
daha hızlı ilerleyeceğini kaydetti.  

Geçtiğimiz ay National
Geographic kanalının yayınladığı
Scam City İstanbul adlı belgeselin
yankılarını, iş etiğine bu denli önem
ihtisas veren bir duayene sormamak
olmazdı. Bilindiği gibi söz konusu
belgeselde, İstanbul esnafının turiste,
fahiş fiyatlar vermesi ve kötü
muamelede bulunması kanalın iki
acar muhabiri tarafından gizli kamera
ile görüntülenmişti. Niyazi Yaşar, bu
belgesel çalışmasının bir benzerinin
30 yıl önce Hürriyet ve Güneş
gazeteleri tarafından da tertip
edildiğini ve aynı olaylara o dönem
de rastlanıldığını bizlere aktardı.
Geçen koca 30 senede değişen bir
şeyler olmaması Başkan Niyazi Yaşar’ı

derinden yaralayan bu husus, her
şeyden önce İstanbul’un imajını
zedelememesine sebebiyet veren bir
konu. TansuÇiller‘in Başbakanlığı
döneminde kurulan bir komisyonda
bu konunun ele alındığını
hatırlıyoruz. O komisyonun içinde de
yer alan Niyazi Yaşar, esnafı temsilen
bulunuyordu. Komisyonun ne gibi bir
çalışmalar yaptığını sorduğumuzda,
“ÖzellikleLalelibölgesini
kapsayanbirçalışmaidi.Esnafın
yabancıturistlerleolanilişkilerini
düzeltmek,ticariahlakıyerine
oturtmak,turisteiyidavranılması
vealışverişiniyibirşekilde
yapılmasınısağlamak,çalışmaların
anagayesiolarakbelirlenmişti.Ne

HABER

NiyaziYaşar

TURİSTİ ELİMİZDEN
KAÇIRIYORUZ
İstanbul Otelciler Odası Başkanı Niyazi Yaşar, otel işletmelerinin yoğunlukla da
Laleli esnafının yabancı turistleri ülkeden kaçırmasından şikayet etti. İyi bir ev
sahipliği yapmanın otelcilikteki önemine dikkat çeken Başkan Yaşar; 2012 
senesinde turist sayısındaki düşüsün otelcilere darbe indirdiğini söyledi. 
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“30 yılda değişen bir şey yok”
yazıkkiuzunömürlüolmadı;
döneminhükümetideğişince
komisyonunçalışmalarıdayarıda
kaldı.Hiçşüphesizbugündeböyle
birçalışmayaihtiyaçvar”dedi.

Bundan 25 sene önce Macar
Turizm Bakanı’nı İstanbul’da
ağırladıklarını hatırlatan Başkan Yaşar,
Bakana gerekçeleriyle birlikte neden
Macar vatandaşlarının turizm için
ülkemizi tercih etmeleri gerektiğini
anlattığını söyledi. Olumlu bir geri
dönüş alıp almadığını öğrenmek
istediğimizde, “Otoplantıdanönce
yoklarlaifadeedebileceğimiz
Macarturistsayısı,ertesisenelerde
300binerakamınaulaştı.Maalesef
uzunömürlüolmadıbutalep;zira
evsahipliğiyapamadık.Turisti,
sadeceMacarlarıdeğil;birçokülke
vatandaşınıTürkiye’denkaçırdık.”

Yabancı tur operatörlerinin, Türk
otelcilerine fiyat kırma politikası
uygulaması, otelcilerin kabuk
bağlamış bir yarası. Bu konuya dair
fikirlerini öğrenmek istediğimizde

Başkan Niyazi Yaşar, tur
operatörlerinin etkinliğinin, bilişim
dünyası içinde önemini yitirmeye
başladığından bahsetti. Artık, her bir
otelle internet üzerinden iletişim
kurmanın mümkün olduğunu
kaydeden Yaşar,“İnsanlarçeşitli
sosyalağlarıkullanarak,misal
facebooküzerindengitmeyi
planladığıotelingörüntüsünü
görüyor.Çoğuzamandailetişime
okaynaklarüzerindengeçiyor.Tur
operatörleriby-passolmaküzere”
olduğunu iddia etti.

Sultanahmet’i İstanbul kültür
turizminin başkenti olarak niteleyen
Yaşar, Laleli’nin eski şaşalı
dönemlerine dönmesinin çok uzak
nedenlere bağlı olmadığının altını
çiziyor. Taksim otelcilerinin de zor
durumda olduğu görüşünü bizlerle
paylaşan Başkan Yaşar, Taksim’i
yayalaştırma projesinin otelci
esnafına zor günler yaşattığını belirtti.

Başkan Niyazi Yaşar’a, son
dönemde revaçta olan bir mevzuyu

açtık: lüks semtlerde sıklıkla görülen,
özellikle Arap turistlere evlerini
kiralayan vatandaşların sayısının hızla
artması! Niyazi Yaşar, Arap turistlerin
ülkemize gelmeye başladığı ilk
günlerden bizlere bir anekdot aktardı;
“Arapturistlerinülkemizerağbet
göstermeyebaşladığıyıllardaotel
işletmelerininsayısıbugünkü
kadarçokdeğildi,gelenmüşteri
sayısınıkarşılayamıyorduk.Bende
bakanımızabuhususuilettimve
kendilerineArapturistleri
kaçırmamakadınaevpansiyonu
uygulamasınageçilmesinisalık
verdim.Akabindeevpansiyonluğu
birsektörhalinialdıvebizgeçiş
döneminiböyleatlattık.Bugün
insanlarınevlerinikiralamasıbir
sektöramabununruhsatınıalmak,
maliyesiniödemek,vergimükellefi
olmasışartıyla.Bugünevlerini
yabancıturistlerekiralayanların
birçoğuruhsatsızhaldefaaliyetini
sürdürerekyasalolmayanbiriş
yapıyor!”

AlışıkolduğumuzkarelerdenfarklıolarakSultanahmetMeydanı,turistcümbüşündenuzakbirgörüntüde..
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SRC Belgesi, 2008’de yapılan
kanun değişikliği ile,
şoförler için zorunlu hale

geldi. Bahçelievler Kamyonet
Otobüs Minibüs Şoförler Odası
Başkanı HalitYılmaz’ın geçen ay
içerisinde açılışını İSTESOB Başkanı
FaikYılmaz ile birlikte
gerçekleştirdiği TİSEM Eğitim
Danışmanlık Merkezi sayesinde bu
belgeyi temin etmek hiç de zor
olmayacak.

8 Şubat 2008 tarihli 26781 sayılı
resmi gazetede yayımlanan 5778
kanun gereğince; karayoluyla yük ve
yolcu taşımacılığı faaliyetlerinde
kullanılan ticari araçlarda çalışan
şoförlerin, sürücü mesleki yeterlilik
belgesi alması zorunlu hale geldi.
Bahçelievler - Kocasinan Kamyon
Kamyonet Otobüs Minibüs Şoförler
Odası Başkanı Hali Yılmaz’ın kurduğu
TİSEM Eğitim ve Danışmanlık
Merkezi ile şoför esnafının önemli bir
ihtiyacı karşılanıyor.

Ticari araç sahipleri ve şoför
esnafı mükelleflerinin sahip oldukları
araçları için işveren dahil SRC belgesi

almak zorunda olması, TİSEM’in ne
denli bir ihtiyaca cevap verdiğini
daha net ortaya koyuyor.

Açılışta bir konuşma yapan
İstanbul Esnaflar ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik Yılmaz,
sektörün içinden birinin şoför
esnafına hizmet ediyor olmasını
mutlulukla karşıladığını söyledi. bu
durumun hem TİSEM için hem de
TİSEM’den hizmet alacaklar için
çok büyük bir avantaj olarak
gördüğünü sözlerine
ekledi. 

Bahçelievler
Kamyonet Otobüs
Minibüs Şoförler
Odası Başkanı Halit
Yılmaz, ana
amaçlarının şoför
esnafına yardımcı
olmak olduğunu
ifade etti. Sektörün
içinden gelen biri
olarak, böyle bir
kurumun
eksikliğini
hissettiğini ve bu

nedenle TİSEM’in kuruluşu için
çabalara giriştiğini açıkladı.
"TİSEMEğitimveDanışmanlık

Merkezi’negelerek,SRC,ODYVE
ÜDYbelgelerinialabilirsiniz"diyen
Başkan Halit Yılmaz, bu belgelerin ne
olduğunu da açıklıyor. SRC Belgesi;
karayolu taşıma yönetmeliği içinde
yer alan yetki belgelerinden
içeriğinde araç olan tüm yetki
belgelerine kayıtlı taşıtları (2 ve 3
tekerlekli taşıtlar hariç) kullanacak
olan sürücülerin SRC belgesi alması
zorunludur.

MESLEKİ YETERLİLİK BELGESİ TİSEM’DEN

HABER

TİSEM’inBahçelievler’dekiaçılışınaİSTESOBYönetimKuruluÜyeleri’ninyanısırabazıodabaşkanlarıdakatıldı.
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